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(НЕ)СТРУЧНОСТ 
ЗА ФУНКЦИЈЕ

КОМЕНТАР

Жене окупљене 
у невладиним 
организацијама 
више од двије де-
ценије залажу се 
за већи број при-
падница њеж-
нијег пола на 
мјестима одлу-
чивања. Из бања-

лучке Фондацијe „Удружене жене“  
са радионице која је прије неко-
лико дана одржана на Мракови-
ци,  поручиле су да би број жена 
на позицијама одлучивања ипак 
требало да буде већи. За примјер 
наводе да су у НС РС од укупно 83 
посланичка мјеста, жене заузеле 
22 посланичке клупе. Међутим, 
ситуација у којој се налазимо по-
казује да је полна (не)равноправ-
ност на мјестима одлучивања 
само врх леденог бријега. Већа 
опасност за читаво друштво су ку-
пљене дипломе. Акција „Кластер“ 
у којој су похапшени декани, рек-
тори, директори и професори уни-
верзитета још једна је потврда да 
су годинама куповане лажне ди-
пломе. Страшно је и помислити, 
али нажалост наша је стварност 
да они са купљеним дипломама  
годинама уче нашу дјецу, лијече 
нас и дијеле нам правду. Тужила-
штво је открило да је на поједи-
ним високошколским установама 
могуће у року од пет дана стећи 
звање професора или доктора на-
ука, а да се диплома може купи-
ти на бензинској пумпи. Поред 
„лажних“ диплома које су некада 
потребне за фукцију, пресудна  је 
и политичка припадност. Свје-
доци смо да политичке партије 
годинама уназад прво подијеле 
функције па тек онда у својим 
редовима траже оне који ће бити 
именовани на те функције. Иако 
без опирања прихватају функ-
ције, понекад политичке партије 
буду у проблему када треба да 
нађу „стручњака“ са страначком 
картицом. Зато су од користи „ди-
пломе“ које се могу купити у року 
од пет дана. Купиш ону која ти 
треба за функцију коју је добила 
твоја партија и ето те на дирек-
торском или неком рукводећем  
радном мјесту за које добијаш до-
бру плату. Нема везе што доносиш 
одлуке које уништавају друштво, 
битно да си на функцији и имаш 
дебео новчаник. Стручност на 
коју се многи позивају пала је у 
воду. Жене из Фондације „Удруже-
не жене“ истичу да за постављање 
на мјеста одлучивања треба да 
пресуди компентенција коју у 
већини случајева посједују и при-
паднице љепшег пола.  Међутим, 
док год има купљених диплома и 
партијских функција, једнак број 
жена и мушкараца  на мјести-
ма одлучивања  тешко ће се до-
стићи.  Можда је прави моменат 
да и жене и мушкарци крену у 
истрајну борбу за то да нам дјецу 
уче,  да нас лијече и правду нам 
дијеле они који су компентентни, 
а за почетак мање је битно јесу ли 
у сукњама или хлачама.

Бојана Мајсторовић

Одборници Скупштине града 
Приједора дали су зелено 
свјетло за отпис застарјелих 
потраживања у  износу већем од 
1.200.000 КМ и обавеза у износу 
од око 350.000 КМ. Ријеч је о 
дуговањима, која сигурно неће 
бити наплаћена, те су отписана, 
како би годишњи финансијски 
извјештај био реалнији.
"По Закону о облигационим 
односима, застарјела су 
потраживања за која су издате 
фактуре, а нису наплаћене 
до три године. Општа застара 
настаје послије десет година. 
Када је ријеч о потраживањима 
за ненаплаћене фактуре, 
она се углавном односе на 
Територијалну ватрогасно-
спасилачку јединицу. Када је 
ријеч о општој застари, то се 
највише односи на рјешења која је 
издавало Одјељење за просторно 
уређење за грађевинска 

земљишта и ренте", објаснила је 
Маја Кунић, начелник Одјељења 
за финансије Града Приједора.
На Скупштини је било ријечи 
и о реализацији капиталних 
пројеката. Неки од њих су 
изградња дјечијег вртића, 
завршетак спортске дворане у 
Омарској, изградња водоводне 
мреже у Великом Паланчишту, 
Каваништу и Старом Воћњаку.
"Чекамо да временски услови 
дозволе да почнемо са изградњом 
Улице Митрополита Петра 
Зимоњића у насељу Пећани. У 
току су реконструкције школа 
на подручју града. Неки од 
пројеката које ћемо у наредном 
периоду реализовати јесте 
реконструкција Улице Мухарема 
Суљановића. Сматрамо да је та 
улица једна од најпрометнијих. 
Имамо 3,2 милиона КМ 
предвиђених за асфалтирање 
путних праваца на ширем 
подручју града. Што се тиче 
ужег дијела града, обезбијеђена 
су средства за реконструкцију 
Улице Илије Бурсаћа", рекао 
је градоначелник Приједора, 
Слободан Јавор.
Одборници локалног парламента 
именовали су Дијану Араманда 
за вршиоца дужности директора 
Туристичке организације. Она 

је на том мјесту замијенила 
Лејлу Муслимовић. Скупштина 
града именовала је Милоша 
Марјановића за директора 
Дома здравља, Татјану Брдар 
за директора вртића "Радост", а 

Сафиру Карахоџић за директора 
Центра за приказивање 
филмова. Они су претходно били 
вршиоци дужности директора у 
овим установама. Одлучено је и 
да накнада члановима управних 
одбора у јавним градским 
установама не може бити већа 
од 300 КМ.

Одборници Скупштине града Приједора усвојили су одлуку којом 
је 11 невладиних организација добило статус удружења од инте-
реса за град. Статус су добили Удружење пензионера, "Градски 
хор", "ДОН", Астрономско друштво "Сиријус", Регионално уру-
жење дистрофичара, Удружење за очување традиције, Удружење 
дијабетичара, Удружење параплегичара обољелих од дјечије па-
рализе, "Алтруист", "Анемона" и "Психолуминис".

Текст: Бранка Дакић

Скупштина града Приједора

ОТПИСАНА ЗАСТАРЈЕЛА 
ПОТРАЖИВАЊА, НАЈАВЉЕНИ 
БРОЈНИ ПРОЈЕКТИ

Кунић: Отписана потраживања 
за која знамо да неће бити 
наплаћена

Јавор: У плану бројни пројекти
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Текст: Б. Дакић

С е д м о г о д и ш њ е м 
Кристијану  Кусоњићу 
прво шишање није 
значило само пуки 
одлазак код фризера. 
Својим гестом,  овај мали 
хуманитарац је показао 
да зна колико наше мало 
некоме значи много. 
Косу након рођења  није 
шишао, а одлучио је  да 
то уради прије него што 
крене у школу. Није то 
било обично шишање,  
већ оно које ће некоме 
уљепшати живот. 
Изразио је жељу да косу 
о којој је уз помоћ своје 
мајке бринуо све ове 
године дарује Удружењу 
родитеља дјеце обољелих 
од малигних болести 
''Искра'' у Бања Луци. И, 
тако је и било.
''Када ми је мама рекла 
да ћу ускоро да се 
шишам, питао сам је: ''А, 
мама, да ли могу   моју 
косу поклонити  некој 
дјевојчици? Рекла ми је 
да сигурно могу, али да 
мора да се распита како 
то иде. Баш сам имао 
жељу да неко буде срећан 
што има косу'', прича 
Кристијан за ''Козарски 
вјесник''.
Додаје, да је мајка 
једног дана послала оца 
да се распита у нашој 
медијској кући да ли 
може екипа ТВ Приједор 
да све то забиљежи оком 
камере. 
''Тата је дошао и рекао 
да ћу се за неколико 
дана шишати  и да ће 
све то бити емитовано 
на ТВ Приједор. Био сам 

узбуђен и размишљао 
сам да ће ми бити 
необично без косе на 
коју сам навикао,  али 
и помислио сам ''Е , 
сад ћу да будем право 
мушко, неће више да ми 
на улици говоре да сам 
дјевојчица'', кроз смијех 
прича Кристијан. 
Све вријеме док је 
трајало шишање на лицу 
Кристијанове мајкe, 
оца, брата и сестре биле 
су видљиве сузе. Отац 
прича да је Кристијан од 
рођења био борац. 
''Као беба је пребачен у 
Бања Луку због дисајних 
путева и био је на 
респиратору 13 дана. 
Све је то било веома 
тешко за све нас. Сваки 
дан се захваљујем Богу 
што га је сачувао и што 
је баш нама подарио 
овакво дијете. Ово је 
нешто најмање што 
смо могли да урадимо 
за дјецу којима  је коса 
заиста потребна. Немам 
праве ријечи да опишем  
колико сам поносан на 
свог сина'', прича отац 
Данијел. 
Миљеник је у породици, 
додају Кусоњићи. 
Воли људе и увијек је 
расположен да са свима 
уђе у комуникацију. 
Радује се томе што ускоро 
креће у школу. 
''Мало је и несташан. Са 
мајком буде док брат и 
сестра не дођу из школе, 
јер ја радим. Сви га у 
окружењу воле'', додаје 
Криситијанов отац.
У Удружењу родитеља 

дјеце обољеле од 
малигних болести 
истичу да је ово што 
је Кристијан урадио 
и учинио  од великог 
значаја за сву дјецу и 
родитеље који бораве у 
''Искри''. 
'' Кристијан је једно 
дивно дијете.  Као мали 
је схватио да срећу 
треба дијелити. Дјеца 
су наши донатори и кад 
у најранијем узрасту  
схвате значај даривања 
нечега што њима више 
није  потребно,  онда је то 
заиста битно. Вршњачка 
подршка нашој дјеци 
је важна, а нарочито 
адолесцентима који се 
налазе у осјетљивом 
добу. Њима је физички 
изглед у том тренутку 

нешто 
што им пуно значи. Када 
због терапија изгубе 
косу,   перика је нешто 
што им  даје сигурност 
да лакше корачају у 
борби с болешћу. Косу 
прикупљамо у оквиру 
пројекта ''Твоја коса, 
моја коса'' заједно са 
Сарајевским удружењем 
''Срце за дјецу''. Тамо 
се налази радионица 
у којој се перике раде 
дјевојчицама, којима 
су потребне, а мјере се 
узимају понаособ свакој 
од њих'', каже Катица 
Керкез, управница 
Родитељске куће ''Искра''.

Мали човјек великог срца 

Текст: Ведрана Нишевић

ОШИШАО СЕ ПРВИ 
ПУТ СА СЕДАМ 
ГОДИНА И ОДЛУЧИО 
ДА ДАРУЈЕ КОСУ 
ОБОЉЕЛИМА 
ОД КАРЦИНОМА

КРИСТИЈАН ЈЕ БРАТ КОЈЕГ БИ 
ПОЖЕЉЕЛА СВАКА СЕСТРА 

'' Он је још увијек мали и вјерујем да није ни 
свјестан колико је са овим што је урадио помогао 
некоме. Као старија сестра причаћу му о његовом 
првом шишању, које је било веома емотивно за 
све нас. Требаће нам времена да се навикнемо да 
више нема плетеница и локница код Кикија'', каже 
Кристијанова сестра Миа.

Кристијан за ''Козарски вјесник'' поручује да ће 
поново посјетити другаре Удружења родитеља 
дјеце обољеле од малигних болести ''Искра'' и 
да ће се трудити да кроз године које га чекају 
увијек буде онај који ће помоћи сваком.

Косу донирао дјеци којима је потребна

Кристијан: Желим 
да моји другари буду 
срећни

Из буџета града Приједора из-
двојено је 500.000 КМ за сту-
дентске и ученичке стипен-
дије. За разлику од претходних 
година, ученици ће умјесто по 
70, добити по 100 КМ, док је 
студентска стипендија са 120 
повећана на 150 КМ.
"Мени ће стипендија много 
значити. То ми је додатни под-
стицај да учим и напредујем. 
Сваком студенту добро дође до-
датни извор прихода", рекао је 
Милош Саџак, студент Рудар-
ског факултета у Приједору.
Истог мишљења је и Тара Ма-
ричић, ученица приједорске 
Медицинске школе. Стипен-
дија ће јој, каже, добро доћи.
"Наравно да ће ово много зна-
чити нама средњошколцима. 
Имамо додатни извор прихода, 
тако да се можемо бавити не-
ким додатним активностима", 
истакла је она.
Стипендије су додијељене по 
три основа, социјалном статусу, 

дефицитарним занимањима и 
успјеху студената и ученика. 
Ово је само један од начина 
којим Град Приједор подстиче 
младе да се образују и напре-
дују, каже градоначелник При-
једора, Слободан Јавор.
"Желимо да поручимо нашим 
студентима да уче, да се тру-
де, а Град Приједор ће то пре-
познати. Када заврши школска 
година, сагледаћемо који су то 
студенти и ученици били нају-
спјешнији и наградићемо им, 
те понудити одрађивање при-
правничког стажа", додао је он.
Стипендије је добило 126 сту-
дената и 211 ученика.

ЗА СТИПЕНДИРАЊЕ 
СТУДЕНАТА И 
УЧЕНИКА ПОЛА 
МИЛИОНА КМ

ПОВЕЋАН 
ИЗНОС 
СТИПЕНДИЈА

Град мисли на младе

Са додјеле стипендија
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аш тренерски деби на 
клупи „Рудара“ почео 
је добро, побједом у 
„крајишком дербију“ 

против „Борца“. А онда је 
услиједио пораз од „Тузла 
Ситија“.

„Mи смo дaли свoj мaксимум, штo 
сe тичe нaс билo je и кaдрoвских 
прoблeмa. Нисмo мoгли дa 
рaчунaмo нa двa-три играчa 
кojа нaмa у oвoм трeнутку мнoгo 
знaчe. Рeалнoст je дa смo прoтив 
"Бoрцa"oдигрaли дoбру утaкмицу.  
Дoк прoтив "Tузлa Ситиja" 
нисмo били нa oчeкивaнoм 
нивoу, и нa кojeм мислим дa 
мoжeмo дa будeмo. Рeaлнo je дa 
je "Tузлa" прeмиjeрлигaш, дoк 
смo ми oсми у Првoj лиги РС. 
У овом тренутку. Зaслужeнo су 
пoбиjeдили, aли ми имaмo свoje 
aмбициje. Пoкушaћeмo штo вишe 
игрaчa, кojи су трeнутнo  ту,  дa 
oспoсoбимo зa слeдeћу гoдину, дa 
мoгу игрaти дoбaр фудбaл и дa 
пoкушaмo, уз нeка поjaчaњa, дa 
дoђeмo дo плaсмaнa зa Прeмиjeр 
лигу.“

Ниje згoднo прeузeти 
клуб у пoлусeзoни...

„Знaтe кaкo, кaд сaм дoшao мoj 
jaсaн зaхтjeв je биo дa ja нeћу дa 
дoвoдим игрaче  у сeзoни чистo дa 
би их сaмo дoвoдиo.  Жељeли смo 
дaти штo вишe шaнси игрaчима 
кojи су трeнутнo ту и кojи су из 
Приjeдoрa.  Дa сaглeдaмo рeалну 
слику и дa сe ми кao трeнeри 
упoзнaмo сa лигoм кojу игрaмo.  
Смaтрaм дa ништa нe бисмо 
дoбили дa смo дoвeли joш двa-
три игрaчa у oвoм мoмeнту.  Jа 
сaм увиjeк зa тo дa сe дa приликa 
фудбaлeримa кojу су трeнутнo 
у клубу. Teк кaд сaглeдaмo њих, 
упoзнaмo лигу, тeк oндa мoжeмo 
прaвити нeкe плaнoвe зa нaрeдну 
сeзoну. Jeр, исти ти игрaчи су 
приje нeкoликo дaнa пoбиjeдили 
"Бoрaц". И тo je свe билo лиjeпo, 
aли фудбaл je тaкaв дa у њeму 
пoстojи и oнo дoбрo и oнo лoшe.  У 
Tузли смo били испoд oчeкивaнoг 
нивoa, a прoтивник je пoкaзao 
квaлитeт кojи дeфинитинo 
пoсjeдуje.“ 

мaли стe прилику 
у  Meдулину и 
припreмним 
мeчeвимa дa сe 

упoзнaтe сa тимoм. Jeстe ли 
зaдoвoљни oним штo стe 
видjeли?

„Зa мeнe су oни нajбoљи. To штo 
имaмo трeнутнo, тo je нajбoљe. 
И нa тaj нaчин рaзмишлљaмo. 
Oд припремa имaмo прoблeм 
сa пoврeдaмa двa игрaчa нa кoja 
нисмo мoгли рaчунaти, нити су 
у трeнaжнoм прoцeсу. Риjeч je 
o Цeрвoсу и Сaнтoсу.  A у Tузли 
нисмo имaли ни Дeмoњићa ни 
Сajaкa.“ 

рeтхoднo стe 
трeнирaли "ИMT", 
рaдили стe у "Инђиjи", 
"Вoждoвцу". Сa "ИMT-

oм" стe игрaли и бaрaж зa 
улaзaк у Супeрлигу Србиje....

„Дугo сaм сaмoстaлнo рaдиo сa 
oмлaдинским кaтeгoриjaмa. 
Нaкoн тoгa сaм  биo aсистeнт у 
"Вoждoвцу", a онда и у "Инђиjи". 
Билo je тo дрaгoцjeнo искуствo, 
jeр риjeч  je o клубoвимa кojи сe 
тaкмичe у Супeрлиги. И oндa сaм 
дoбиo шaнсу дa вoдим "ИMT". 
Нaпрaвили смo истoриjски 
успjeх клубa, игрaвши бaрaж зa 
пoпуну Супeрлигe. У првoм мeчу 
смo изгубили прoтив „Нoвoг 
Пaзaрa“ 3:1, други смo дoбили сa 
2:0. Одлучилo je прaвилo гoлa у 
гoстимa. Aли, рaдили смo у складу 
сa нeкoм мojoм филoзoфиjoм  у 
кojoj je фoкус нa рaзвojу штo вишe 
младих игрaчa. Игрaчa кojи би 
игрaли фудбaл нa нeкoм вишeм 
нивoу. Узмимo дa je из "ИMT-a", 
кojи сaм вoдиo, oтишлo пeт игрaчa 
у  клубoвe каo штo су "Црвeнa 
Звeздa", "Чукaрички", и тaмo су 
нoсиoци eкипa. Нaдaм сe дa ћу и у 
Приjeдoру пoнoвити тaj, зa мeнe, 
лиjeпи пeриoд. Дoшли смo сa 

вeликoм aмбициjoм, сa идejoм дa 
нaпрaвимo рeзултaт. Пoнaвљам, 
у фудбaлу имaмo и лиjeпe и oнe 
мaњe лиjeпe трeнуткe. Aли зaтo 
и jeстe зaнимљив, тo je њeгoвa 
дoдaтнa дрaж.“

Х
oћe ли сe тa 
филoзoфиja, тa 
визиja, прeниjeти и у 
Приjeдoр?

„Moja визиjа  je дa сe игрa 
нaпaдaчки фудбaл, дa пoкушaмo 
дa игрaмo висoкo. To смo успjeли 
пoкaзaти прoтив "Бoрцa", пa 
смo били jунaци. Mи смo млaдa 
eкипa, имaмo сaмo двa три 
искуснa игрaчa. И ja нe мoгу 
бити љут нa  свoje мoмкe нaкoн 
пoрaзa у Tузли. Oни су дaли свoj 
мaксимум, и трeнутнo je oвo нeкo 
рeaлнo стaњe.“

К
oликo стe били 
упoзнaти сa Првoм  
лигoм, сa сaмим 
"Рудaр Приjeдoрoм"?

„Искрeн дa будeм, биo сaм 
упoзнaт сa клубoм кojи сaд 
вoдим. Знaм дa je "Рудaр" jeдaн 
oд нajвeћих клубoвa нa oвим 
прoстoримa, сa изузeтнo дугoм 
и вeликoм трaдициjoм. Дoбиo 
сaм дeсeт утакмицa дa пoгледaм 
eкипу, из првoг диjeлa сeзoнe. 
Aли jeднo je глeдaти мeч нa 
TВ-у, a пoтпунo je другa причa 
кaд упoзнaш тe мoмкe. Ja сaм 
зaвoвoљaн кaкo сe oни пoнaшajу, 
кaкo рaде и трeнирajу. Нaрaвнo, 
oсцилaциje кoд млaдих игрaчa су 
јeднoстaвнo диo прoцeсa, нешто 
штo сe дeшaвa. На њима je сaмo 
дa нaстaвe дa рaдe, и мoжeмo сe 
нaдaти нajбoљeм.“

aжaлoст, стaњe нa 
нaшим стaдиoнимa 
je дa нeма мнoгo 
публикe, a игрaчимa 

би тo jaкo знaчилo. Дa ли je у 
Србиjи иштa бoљe?

„Публику нa стaдиoн привлaчи 
рeзултaт. Ниje ни у Србиjи  бoг 
знa штa бoљe, штo сe тичe 
пoсjeћeнoсти утaкмицa. Aли, 
кaд клубoви игрajу дoбaр  и 
aтрaктивaн фудбaл, сигурнo jе 
дa ћe тo привући публику.  Mи 
смo у "ИMT-у" имaли чaст дa 
у свакoj уткмици игрaмo прeд 
пуним трибинaмa. Нaдaм сe дa 
ћeмo тaкву ситуaциjу имaти и у 
Приjeдoру. „

Д aклe, глeдaмo у 
нaрeдну сeзoну...

„Дaлeкo oд тoгa дa je тeкућa 
сeзoнa мaњe вaжнa. Битнa je 
дa сe eкипa уигрa, нaвикнe нa 
систeм нa кojи жeлимo дa игрaмo 
и функциoнишeмo. За свe jе 
пoтрeбнo вриjeме. Ништa сe нe 
миjeњa прeкo нoћи. Taкo дa oвo 
прољeћe трeбa дa искoристимo  дa 
сe штo бoљe уигрaмo и дa сe oндa 
пojaчaмo зa нaрeдну сeзoну, кaкo 
бисмo oстварили нaшe зaцртaнe 
циљeвe.“

РЕЗУЛТАТИ СЕ НЕ 
ОСТВАРУЈУ ПРЕКО 
НОЋИ,ТРЕБА СЕ 
ПРИПРЕМИТИ ЗА 
НАРЕДНУ СЕЗОНУ

Бојан Круљ, шеф стручног штаба  ФК „Рудар Приједор“

Ову полусезону треба  
искористити да се 

екипа уигрa, нaвикнe 
нa систeм кojим  

жeлимo дa игрaмo и 
функциoнишeмo. За 

свe jе пoтрeбнo вриjeме. 
Ништa сe нe миjeњa 
прeкo нoћи. Taкo дa 

oвo прољeћe трeбa дa 
искoристимo дa сe 

штo бoљe уигрaмo и 
дa сe oндa пojaчaмo зa 

нaрeдну сeзoну, кaкo 
бисмo oстaврили нaшe 

зaцртaнe циљeвe.
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Припремио: Зоран Јелић
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Процјењује се да ће 
трошкови овогодишње 
прољетне сјетве бити 
већи и до 35 одсто 
у односу на прошлу 
годину. Највише су 
поскупјела сјемена у 
овој години, а цијена 
појединих је већа и за  40 
одсто. 

Пољопривредник из 
Трнопоља Љубан Балтић 
прича да се још не зна 
колика ће цијена бити 
нафте и ђубрива у сјетви, 
али је већ познато  да ће 
сјемена плаћати скупље.

„Кретања тих цијена 
на тржишту су 
непредвидива. Ових 

дана цијена ђубрива 
нешто пада, али су 
цијене сјемена отишле 
енормно. Очекујемо када 
крене сјетва да и цијена 
горива иде на горе, то 
је годинама устаљено“, 
каже Балтић.
 Из Ресора за пружање 
стручних услуга у 
пољопривреди наводе 
да ће бити већи 
трошкови сјетве,  јер је 
цијена репроматеријала 
увећана. Истичу да се 
цијена ђубрива мијења 
из дана у дан, али да су 
она квалитетнија увијек 
скупља. 
 Синиша Слијепац из 
Ресора  за пружање 
стручних услуга у 
пољопривреди за 
„Козарски вјесник“ каже: 
„У контакту смо и 
са добављачима 
репроматеријала, са 
њима разговарамо 
константно да имамо 
неку информацију и да 

је дамо произвођачима, 
тако да је то њихова 
тренутна процјена  да 
ће бити скупља сјетва 
за 30 до 35 одсто. 
Ђубрива тренутно имају 
тенденцију пада цијене 
по килограму, да ли ће 
то остати тако или ће 

се мијењати остаје да 
видимо. Цијена сјемена 
је углавном око 35 до 40 
одсто порасла с обзиром 
да је прошле године 
био мањак на тржишту, 
тако то иде“, објашњава 
Слијепац.

Пољопривредници из Приједора наводе 
да је већи број њих јесенас сијао пшеницу 
која не захтјева велике трошкове. Међутим, 
због великог броја болести мораће радити 
заштиту усјева што им значајно поскупљује 
производњу.

Комора доктора стоматологије 
Републике Српске одлучила 
је да се у овој години 
увећају минималне цијене 
стоматолошких услуга. Тако 
су у појединим приједорским 
стоматолошким ординацијама 
све услуге скупље за око 25 одсто. 
Поскупљење репроматеријала 
који се користи за стоматолошке 
услуге, нова одлука о  
минималним цијенама рада и 
већа цијена електричне енергије, 
разлози су због којих грађани 
Српске у овој години плаћају 
више услуге стоматолога. 
У једној приједорској 
стоматолошкој ординацији кажу 
да су све услуге скупље за око 
25 одсто, док се поправка зуба 
плаћа 10 марака више. Доктор 
стоматологије Тијана Топић 
објашњава да је Комора доктора 
стоматологије РС усвојила одлуку 

о минималним цијенама коју 
приватне ординације морају 
поштовати.
“Једноповршински испун 
био је 30 КМ, а сада је 40 КМ, 
двоповршиснки испун је 
био 40 КМ, a сада је 50 КМ, 
троповршински је био 50 КМ, a 
сада је 60 КМ. Цијене тих испуна 

нам је предвидјела Комора, то су 
минималне цијене, а ординације 
могу те цијене повећавати. 
Цјеновник је повећан највише из 
разлога што је дошло до повећања 
цијена репроматеријала, јер 
ми наш материјал увозимо из 
Лихтенштајна и Јапана”, рекла је 
Топићева.
У  јавној здравственој установи 
Дом здравља Приједор наводе да 
нема великих разлика у цијенама 
стоматолошког материјала који 
набављају. Службеник за односе 
са јавношћу Дома здравља 
Приједор Ивана Шалабалија каже 
да је у прошлој години материјал 
плаћен око девет одсто више него 
годину раније.
„Повећање цијена по уговорима 
за овај материјал у 2022. години у 
односу на 2021. годину је веће за 9,1 
одсто, а реализација набављеног 
материјала је приближно иста у 
2021. и 2022. години. Уговори се 
потписују на годишњем нивоу. 
Видјећемо како ће то бити у овој 
години која је на почетку. Ми као 
установа још увијек успјевамо да 
покријемо своје трошкове“, рекла 
је Шалабалија.

Из Дома здравља поручују 
да Фонд здрвственог осигу-
рања Срспке није мијењао 
цијене стоматолошких услу-
га које уговарају, те да  сто-
матолошка служба пружа 
све услуге редовно. 

Текст: Бојана Мајсторовић

Текст: Б. Мајсторовић

Највише поскупјела сјемена

Све поскујело, па и зубари подигли цијене

ПРОЉЕТНА СЈЕТВА СКУПЉА И ДО 35 ОДСТО

У ОВОЈ ГОДИНИ СКУПЉЕ УСЛУГЕ СТОМАТОЛОГА

Сјетва

Љубан Балтић

Тијана Топић, доктор стоматологије

СТАВ

Кад се удајете не мислите на 
развод.  А онда се деси. Тужба 
, споразум шта ли већ. Хладна 
судска соба, попут чекаони-
це, много судијиних питања, 
споразум или борба око ста-
ратељства... све је некако у 
фактима с печатом на крају, 
обично неслагања нарави и 
поремећених брачних односа. 
Попут немилосрдне љекарске 
дијагнозе за коју нема лије-
ка. Ко да вам неко јасно каже 
, јебите се, сами  сте закува-
ли, сами поправљајте. Шта? 
Па много тог  шта самохрани 
мама или тата треба да ураде 
да  од дјетета којем су  родитељ 
с великим Р направе доброг и 
часног човјека. Но,сад не би  о 
„ занимљивим ситуацијама“, 
кад најважније одлуке доно-
сиш сам, без туђег рамена, већ 
о питању алиментације која је 
и  најмањи дио одговорности  у 
низу проблема ( али и огромне 
радости)  које прате одрастање 
дјетета.  У већини случајева тај 
неки судски акт  да се на  име 
алиментације издваја  20 ил 30 
одсто од примања „друге стра-
не“ обично је ( част изузецима, 
а има их наравно) тек  суви ко-
мад папира који се  поријетко  
поштује.  Па алиментација  не-
ријетко  отвара и поље ринга, 
међусобне борбе бивших су-
пружника  који  не бирају ни 
ријечи, ни начин стратегије да  
оном другом ( неријетко и пре-
ко дјетета) науде. У скали од  
један од десет, дијете  је  мали 
посматрач те нелојалне конку-
ренције оних који су га зачели 
из пусте љубави. Уз већ по-
знате сочне  фразе, „ да курви 
дајем паре!“или „ ни марке од 
мене стока неће добити“. Да ли 
би дугонајављивани  Алимен-
тациони фонд ријешио  те бор-
бе. Вјерујем да би, јер ако игдје 
требају  чисти рачуни,  онда 
требају на том пољу обично 
љутих супарника. Фонда на-
жалост  још увијек нема, а они 
који га чекају  безмало десет 
година, принуђени су да раде 
и по неколико послова како би 
издржавали дијете. До његовог 
оснивања  наду  буди чињени-
ца  да је неплаћање алимента-
ције  и кривично дјело. Па  тим 
слиједом и једном Приједора-
нину  тако  ових  дана  пријети 
затвор, јер на име алименат-
ције дугује чак 7000 КМ. И пи-
тање на које ће једног дана, ма 
колико га буде избјегавао, мо-
рати одговорити. А то  је ,зашто 
је радије   бирао затвор,  него то 
да издржава властито дијете.

Мира Згоњанин

ШТА ТО БИ 
АЛИМЕНТАЦИЈА, 

ПРАВО ИЛИ 
РИНГ?
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Малољетник „зезнуо“и старије ловце и „продао“ најбољу ловачку причу
Испричао је млађахни 
Аљоша најбољу ловачку, а 
на њој су му позавидјели 
и они најстарији. Рекао 
је након проглашења да 
побједу није очекивао, ако 
му је вјеровати на ријеч, 
јер је био врло увјерљив 
у причању оне ловачке. 
Најмлађи учесник ове 

манифестације одушевио 
је све присутне са причом 

о сићушном зецу 
који је имао око 

50 килгорама 
и који је био 
сличан лаву. 
''Први пут 
сам на 
„Лажијади“ 
и мени 
је битно 

само да 

учествујем. 
И с п р и ч а о 
сам једну 
л о в а ч к у 
лажну причу, 
ради се о 
томе да смо 
мој рођак и 
ја у нашем 

селу ишли да 
ловимо'', каже 
Аљоша. 
Ово ловачко 

в е ч е 
већ три 

деценије 
о р г а н и з у ј е 

ловачко удружење 
''Срндаћ'' из Омарске. 
Крајни циљ им је, како 
наводе, добро дружење. 
Ове године учешће је 
узело пет такмичара. 
Манифестацију су 
присуством увеличали и 
бројни гости. Побратиме 
у  Омарској и ове године 
посјетили су ловци из 

Каменова,  
код Петровца 

на Млави
„''Долазимо дуги низ 

година. 2004. године сам  
побиједио  на Лажијади. 
Све је увијек организовано 
феноменално'', каже Петар 
Караџић из Каменова. 
„То није класична 
„Лажијада“, него приче 
из живота, које на неки 
начин имају умјетнички 
карактер и које људи 
увежу са стварношћу'', 
наводи Раденко Томић, 
предсједник ловачког 
удружења ''Срндаћ''.
''Прелијепо  дружење. То 

није 
само лов да се 
узму пушке и да се туче 

дивљач.   Ту има чувања 
д и в љ а ч и , п р и х р а н е ,  
заштите. Прича се и о 
томе. Имамо и томболу 
гдје за ловце организујемо 
вриједне награде. Једна 
манифестација која је 
прерасла у традицију'', 
навео је Жељко Романић, 
организатор. 
Оно што је свакако истина 
јесте чињеница да је 
„Лажијада“ и ове године 
окупила велики број 
љубитеља лова и шале. 
Као и сваке претходне и 
овога пута организована 
је томбола са вриједним 
наградама.

Аљоша је најмлађи учесник ове манифестације. Да 
ли има четрнаест или десет година остала је недоу-
мица.  Иако је у изјави за нашу медијску кућу рекао 
да има четрнаест,  многи кажу да је то била варка, 
јер је дјечак све говорио у духу ''Лажијаде''. Да ли 
је „прешао“ и новинаре ситном лажи, остаје да се 
види.

Жири имао тежак задатак

АЉОША  ВИДОВИЋ

ПОБЈЕДНИК 32. ''ЛАЖИЈАДЕ ''
Богате награде за учеснике
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"У Кнежици сам гасио пожар и 
нашао се у ватреном обручу. Ту 
нема панике. Имао сам на себи 
воду, шприцао је у уста, да не 
останем без кисика. Тамо гдје је 
најмањи пламен, прођем полако, 
без панике и журбе", рекао је 
Милан Бабић, присјетивши се 
неких рискантних интервенција 
током свог радног вијека.  
Ватрогасци су се, нарочито у рату, 
суочавали с вишеструко опасним 
ситуацијама. Не само да су се 
борили с пожаром, него је требало 
из објеката уклонити минско-
експлозивна средства, прије него 
што их захвати пламен. 
"Било је тога у рату. Сјећам се да 
сам, једном приликом, из куће 
која је горјела, пузећи извукао 
25 бомби, два тромблона и двије 
пушке", истиче овај пензионисани 
ватрогасац. Напомиње да је од 
велике важности сарадња и слога 
између ватрогасаца на терену. 
У рискантним ситуацијама 
ослањају се једни на друге, а 
често се разумију без изговорене 
ријечи.
"Нема  ту љубоморе или 
раздвајања. Увијек смо 
практиковали да на терен идемо 
у пару, никад сами. Поготово 
кад је ријеч о ноћним шумским 
пожарима. Тако је безбједније, 
јер никад не знаш шта се 
може догодити, да приликом 
интервенције упаднеш у неку 
рупу или бунар", наглашава 
Милан Бабић.

Поредећи посао ватрогасца 
некад и сад, каже да у његово 
вријеме није било необичних 
интервенција које данас обављају 
његове колеге. Углавном су 
гасили пожаре и интервенисали 
у случају поплава. 
"Оно што је остало исто, 
јесте велики број пожара на 
отвореном, до којих долази 
усљед непажљивог спаљивања 
корова и крчења њива. Неких 
година било је заиста много 
посла. Међутим, никад нисмо 
посумњали у себе, знали смо да 
ћемо успјети савладати ватрену 
стихију. Имали смо добру, сложну 
екипу и довољно опреме, а пуно 
је значила и организација. Били 
смо одлично организовани, тачно 
се знало шта ко и како ради. 
Млађим колегама савјетовао бих 
да буду озбиљни и одговорни. Ако 
приђеш послу озбиљно, добро 
ћеш га и завршити, нема офрље 
ништа", јасан је Бабић. Сматра да 
овај позив није довољно цијењен 
у друштву, а најбоље је, додаје, да 
ватрогасци и доктори имају што 
мање посла. 
Територијална ватрогасно-
спасилачка јединица Приједор 
у децембру ће обиљежити 140 
година ватрогаства у граду на 
Сани. Све је почело 1882. године, 
када је избио велики пожар који 
је готово опустошио Приједор.
"Све што је стварано 130 година, 
уништено је за једну ноћ. У 
том пожару  настрадало је 119 
стамбених објеката, 183 дућана, 
56 магаза и нешто стаја. Био је то 
повод за формирање ватрогасне 
јединице, 1883. године. У почетку 
је то била мала јединица, 
састављена од занатлија, који 
од опреме нису имали готово 
ништа. Користили су лопате и 
нешто развалног алата, а имали 
су одређен број канти за тзв. 
ланчано гашење пожара", рекао 
је Радован Мартић, старјешина 
ТВСЈ Приједор.
По његовим ријечима, 1884. 
године аустро-угарске власти 
су ватрогасцима обезбиједиле 
пумпу, такозвану "кнустовку", која 

је омогућила брже и ефикасније 
интервенције. Та пумпа сада као 
експонат краси хол приједорске 
Територијалне ватрогасно-
спасилачке јединице.  
"Ватрогаство у Приједору имало 
је своје успоне и стагнације. 
Било је у прекиду током 
свјетских ратова, а 17.12.1960. 
године донесена је одлука о 
формирању професионалне 
ватрогасне јединице и ми тај 
датум обиљежавамо као Дан 
јединице. Јубиларних 140 година 
ватрогаства обиљежићемо у 
децембру, а тим поводом у плану 
је израда монографије која би 
обухватила тај временски период, 
све до данашњих дана", рекао је 
Мартић.

ТВСЈ Приједор данас има 41 
запосленог, од тога 28 припадника 
оперативно-дежурне службе и 
пет радника Центра везе. 
"То су људи који су директно 
укључени у гашење пожара 
и остале интервенције, с тим 
да су и старјешина, замјеник 
старјешине и командир Одјељења 
за спашавање, оспособљени 
и учествују у гашењу пожара", 
напомиње Радован Мартић.
Приједорски ватрогасци имају 
13 возила, од којих једно 
комбиновано, два навална те 
двије ауто-цистерне, возила 
за гашење шумских пожара те 
прикључна и путничка возила.

Текст: Деборах Совиљ

Милан Бабић је 12 година у за-
служеној пензији. Да је којим слу-
чајем млађи, каже, и данас би био 
ватрогасац. Било је разних ситуа-
ција, присјећа се Бабић, а неријет-
ко се глава носила у торби. И да-
нас радо наврати у Територијалну 
ватрогасно-спасилачку јединицу 
Приједор и поразговара с колега-
ма. Поносан је на дугу традицију 
ватрогаства у граду на Сани.

Навршава се 140 година ватрогаства у Приједору

БАБИЋ: НАЈБОЉЕ ДА ВАТРОГАСЦИ И ЉЕКАРИ 
ИМАЈУ ШТО МАЊЕ ПОСЛА

БОРБА С ПИРОМАНИМА 
Ватрогасцима нису посла задавали само случајни пожари, него и 
подметнути. 
"Више пута, проблеме су нам правили пиромани. Изазивање пожара 
је њихова болест. Прије петнаестак година, сјећам се, на Буковој 
Коси смо гасили пожар. Ми успјешно завршимо интервенцију, кад 
оно убрзо нас поново зову. Тада смо открили једног озбиљног, 
старијег човјека, за којег се испоставило да је пироман. Он је био 
кривац. Чак нам је то признао. Обећао је да више неће подметати 
ватру и мислим да је одржао обећање, бар судећи по томе да нас 
нису више звали да гасимо пожар на том подручју", рекао је Бабић.

У ДЕЦЕМБРУ МОНОГРАФИЈА И 
ОБИЉЕЖАВАЊЕ ЈУБИЛЕЈА 

Јубиларних 140 година 
ватрогаства, у ТВСЈ Приједор 
обиљежиће у децембру. 
Тим поводом биће израђена 
монографија која ће обухватити 
поменути временски период.Бабић (у средини) с колегама

Милан Бабић поред пумпе "Кнустовке" из 1884. године 

Мартић: Ватрогаство у Приједору 
имало своје успоне и падове



8.  www.kozarski.com TEMA3. март 2023.

Законом о рибарству и 
Правилником о програму, 
начину и условима полагања 
риболовачког испита прописано 
је да сваки риболовац мора имати 
положен риболовачки испит како 
би могао да добије дозволу за 
риболов. Овај испит не морају 
да полажу риболовци који имају 
рибарске дозволе у прошле три 
године. Међутим, због прекида 
у добијању дозвола 2020. године 

сви рибари из Приједора морају 
да полажу риболовачки испит.
Роман Остојић који се риболовом 
бави 45 година истиче да је 
обавезно полагање риболовачког 
испита за сваку похвалу. На 
тај начин ће се, како каже, 
коначно увести ред у понашање 
риболоваца  током риболова, а и 
на обали.
„Приликом било какве пријаве 
коју поднесу рибочувари, људи се 
на суду правдају „нисмо знали, 
није нам речено, није било 
правилника“, е сада,  када положи 
риболовачки испит на суду више 
нема „нисам знао, нисам чуо“,  то 
више не пије воде. Риболовачки 
испит не може да положи нико 
ко не зна основна правила 
понашања, ко не зна ловостај и 
мјере“, сматра Остојић.
Додаје да је лоша страна обавезног 
полагања риболовачког испита у 
томе, то што ће га морати полагати 
сви риболовци из Приједора, без 
обзира да ли су почетници или 
имају деценије риболовачког 
стажа.

„Риболовци са 50 или 40 година 
стажа на води то гледају као 
апсурд,  јер дођете у ситуацију 
да вас поставе на исту разину 
са неким ко је почео да пеца 
прекјуче“, истиче Остојић.
Предсједник Спортског 

риболовног друштва „Сана” 
Никола Гаврановић потврдио је 
да су сви риболовци обавјештени 
да морају полагати испит.
„Оно што је врло карактеристично 
за наше спортско удружење и још 
нека у Републици Српској, да 

због једне специфичне ситуације 
2020. године нико није управљао 
риболовном зоном града 
Приједора, односно,  нико није 
имао рјешење за управљање, што 
значи да све и један риболовац 
на подручју нашег града мора 
полагати риболовачки испит“, 
рекао је Гаврановић.
Из Спорстког риболовног друштва 
„Сана“ објашњавају да према 
Правилнику Министарства 
пољопривреде, шумарства и 
водопривреде Републике Српске  
риболовци који имају дозволу из 
претходне три године и не полажу 
риболовачки испит, плаћају 10 
КМ, за увјерење о положеном 
риболовачком испиту. Риболовци 
који немају дозволу у прошле три 
године плаћају 30 КМ полагање 
риболовачког испита . Поручују 
да ће термини за полагање 
накнадно бити објављени. 
Спортско риболовно друштво 
„Сана“ основано је 2021. године , 
а прошлу годину завршило је са 
511 чланова.

Текст: Бојана Мајсторовић

Обавезно полагање риболовачког испита

Роман Остојић

СВИ РИБОЛОВЦИ ИЗ ПРИЈЕДОРА МОРАЈУ 
ПОЛАГАТИ ИСПИТ

ОБАВЕЗНО ПОЛАГАЊЕ ИСПИТА ОД ЗНАЧАЈА ЗА САНУ 

Обавезно полагање риболовачког испита, поздрављају и из Омладинске организације „Чувари 
Сане“.  „Јесу рибари из Приједора на неки начин оштећени,  јер сви морају полагати испит, али 
ипак позитивна ствар је што ће се напокон стећи та права слика, едукација о самом значају и 
риболову и начину риболова и самом живом свијету ријеке Сане и то је плус за све „Чуваре“,  то 
им је једна мука мање“, рекао је Милан Саџак, предсједник ОО “Чувари Сане” .

Милан Саџак

Никола Гаврановић

Рибари на Сани
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Потрага за сезонским радницима  
у пуном је јеку. Понуде, 
семинари, огласи, нарочито за 
рад у угоститељству у познатим 
туристичким дестинацијама 
су неизбјежни. Већ се могу 
прочитати и текстови у медијима 
како сусједне земље већ сад 
имају недостатак радника. А 
све то отежава и рад домаћим 
угоститељима.
Четири мјесеца рада на приморју, 
током љета, за солидан новац, 
многим младим радницима 
је привлачна понуда. Тако је 
и у случају Рајка Гајића, који 
већ четири године током љета 

одлази у Хрватску, гдје ради као 
спасилац.
„Зa мeнe je тo спajaњe кoриснoг 
и угoднoг. Moжe сe лиjeпo 
зaрaдити, a уjeднo сaм нa мoру. 
Штo сe мeнe тичe, имao сaм 
пoзитивнo искуствo, и свaкoм бих 
прeпоручиo дa пoкушa  „, причa 
Гajић.
Међутим, одлазак радника на 

сезонски рад у друге земље 
отежава пословање домаћим 
послодавцима. Нарочито се то 
осјети у угоститељству, поготово 
љети,  када и домаћи угоститељи 
имају више посла. Чињеница је 
да се у току сезоне на приморју 
може зарадити доста, али се више 
и ради, кажу угоститељи.
„И сaм сaм, приje рaтa, oдлaзиo 
нa мoрe. Чeтири сeзoнe,  пo 
чeтири мjeсeцa. To сe ниje пунo 
миjeњaлo. И сaд сe рaди 12 сaти 
днeвнo, дo чeтири и пo мjeсeцa. 
Плaтe jeсу дуплo вeћ нeгo oвдje, 
кao и бaкшиш. Aли, мaлo je 
oних кojи мoгу дa издрже  тaкaв 
тeмпo рaдa. Тeжaк је то пoсao „. 
причa Гoрaн Дaкић, из Удружeњa 

угoститeљa грaдa Приjeдoрa.
Већ с прољећем се јавља потреба 
за додатним радницима, али, све 
је теже до њих доћи. „Пoрeд тoгa 
штo сe долaзи рaдити сeзoнски, 
ту je и кoнкурeнциja у виду 
свaдбeних сaлoнa, гдje кoнoбaри 
мoгу дa зaрaдe дoбрe днeвницe, 
пa сe мнoги oдлучуjу дa рaдe 
сaмo нa тaj нaчин“, дoдaje Дaкић.

Плате и услови рада свакако су 
значајан  фактор кад је у питању 
задржавање радника, поручују 
угоститељи. Али, додају да многе 
на одлазак одавде приморавају и 
неки други разлози. 
„Mлaди људи иду, jeр жeлe дa 
нeштo прoмиjeнe у свoм живoту. 
Нe видe сe у oвoм систeму, у кojeм 
нe пaшe мнoгo тoгa. Људи жeлe 
бoљи живoт. И ниje ту ствaр сaмo 
у финaнсиjaмa, вeћ и у oпштeм 
стaњу кoje кoд нaс нe идe нaбoљe“,   
oцjeњуje Дaкић.

У организацији приједорског 
Ресора за пружање стручних 
услуга у пољопривреди, одржано 
је предавање о узгајању соје и 
боба, којем су присуствовали 
пољопривредници из 
приједорске регије. Из "Дунав 
соја организације", која се 
бави производњом соје на 
подручју бивше Југославије, 
пољопривредницима поручују да 
је то биљка будућности. Домаћим 

произвођачима помажу да соју 
продају на европско тржиште.
„Нажалост, соја је почела касно да 
се узгаја у БиХ, али је на сличним 

просторима увелико присутна. 
Она је сигурно један од највећих 
извора протеина који су у 
дефициту. Свим произвођачима, 
поготово сточарима, повећање 
протеинског дијела ће много 
олакшати свакодневни рад, а 
и будући пласман производа, 
уколико слиједе савремене 
стандарде", рекао је Бранко 
Јевремов, представник 
новосадске канцеларије "Дунав 
соја организације".
Из хрватског предузећа "Нутрис" 
поручују да велики потенцијал 
има и узгајање боба, који је 
сличан соји. Заинтересованим 
узгајивачима нуде потписивање 
уговора.
„Боб је веома занимљива култура. 
Клима се мијења, љета су све 
топлија. Боб, за разлику од других 
култура, раније долази у зриобу 
и жетву, лакше га је произвести 
и добити рентабилан принос 
за произвођаче", рекао је Ивица 
Ковачић, водитељ у предузећу 
"Нутрис".
Представник Ресора за пружање 
стручних услуга у пољопривреди 
Синиша Слијепац каже да 
пољопривредне културе које 
се традиционално не узгајају у 
Приједору, могу имати велики 

потенцијал, међутим њихове 
сорте је потребно ускладити са 
врстом земљишта. 
„Прошла година нам је била 
генерално лоша што се тиче 
временских услова, суша је 
била велика па су приноси 
били умањени. Фокус овог 
предавања је на сортама по 
типовима земљишта која су 
овдје код нас,  јер не вриједи да 
ми гајимо овдје неке сорте које 
могу успјевати само у Војводини. 
Прилагођавамо сортимент нашим    
агроеколошким условима“, навео 

је он.
У Приједору је прошле године 
засијано око 150 хектара 
соје. Ову пробну сјетву 
организовали су Министарство 
пољопривреде, шумарства и 
водопривреде Српске и Град 
Приједор, посредством задруге 
"Агро Приједор", а по "Дунав 
соја" стандарду. Ове године у 
Приједору ће први пут бити сијан 
боб. Стручњаци истичу да је он 
добар као међуусјев и да након 
сјетве у земљишту оставља од  60 
до 80 килограма чистог азота.

Кад су у питању сезонци најви-
ше се траже кувари, конобари, 
месари, сервири, собарице, 
рецепционери, али и башто-
вани, те радници у праоница-
ма веша. Неријетко се траже и 
електричари, водоинсталате-
ри и кућни мајстори, за које се 
тражи и потврда о формалном 
образовању.

Текст: Зоран Јелић

Текст: Б. Мајсторовић

У угoститeљству  у Српскoj, 
зaпoслeнo je вишe oд 13.000 
рaдникa, a нa Бирoу зa 
зaпoшљaвaњe je вишe oд 
3.000 нeзaпoслeних кojи су 
пoтрeбни oвoм сeктoру.

Рад на Приморју најпривлачнији за сезонце

Предавање за пољопривреднике

ВЕЛИКА ПОТРАЖЊА ЗА СЕЗОНСКИМ РАДНИЦИМА  
ПРOБЛEM ДOMAЋИM УГОСTИTEЉИMA

СОЈА БИЉКА БУДУЋНОСТИ, А НИ БОБУ НИЈЕ МАНЕ

Синиша Слијепац

Предавање за пољопривреднике

Тeшкo дo рaдникa у тoку сeзoнe



10.  www.kozarski.com AKTUELNO3. март 2023.

На Мраковици је 
одржана дводневна 
радионица "Заједничким 
напорима до већег 
броја жена на мјестима 
одлучивања". Ову 
радионицу организовала 
је Фондација “Удружене 
жене” Бањалука.
У радионици је 
учествовала и 
потпредсједник Народне 
скупштине Републике 
Српске Ања Љубојевић. 
Она је поручила да је 

важно да политичке 
партије као актери 
политике и носиоци 
власти  дају прилику и 
помажу женама да се 
охрабре.
„Доказале смо већ кроз 
много година и много 
сјајних примјера да 
жене могу да буду на 
челу и државе и Владе и 
многих других важних 
институционално јавних 
функција, жене су сјајно 
обављале посао“, рекла је 
она.

Љубојевић је истакла да 
је потребно да друштво 
покуша сузбити неке 
предрасуде које нажалост 
још увијек постоје. 
„Лично се нисам 
сусретала са неким већим 
предрасудама. Било је 
неких ситних коментара 
на друштвеним мрежама, 
али није то ништа чему 
сам придавала значај 
и што ме је спријечило 
да даље идем на свом 
политичком путу  и 
имам јасан циљ шта 
да радим. Мој мотив је 
сасвим другачији да би 
ме зауставио неко да 
каже ти си жена, имаш 
вишак килограма или 
не. Мислим да морамо 
спријечити да се гледа 
да ли су жене данас 
нашминкане или нису, 
да ли жена има вишак 
килограма или не, да 
ли има сако и да ли  
се исфенирала. Жене 
морамо да слушамо, а 
не да гледамо“, рекла је 
Љубојевић. 
Навела је да су на 
м и н и с т а р с к и м 
позицијама у Влади РС 
три жене, а у Народној 
скупштини имамо 22 
посланице. 
„Имате квоту од 40 одсто 
жена на листама што се 
врло често претвори само 
да жена попуњава листу 
и ту је негдје одговорност 
и на политичким 
партијама, али и на 
друштву да гласа. Жене 
морају гласати за жене, 
а и  мушкарци морају 
дати подршку женама 

у сваком сегменту. То 
што смо жене не треба 
да буде нека предрасуда 
или кочница за развој. 
Мислим да првенствено 
требамо бити добри људи, 
квалитетни и способни са 
својим компетенцијама 
да сутра будемо добри за 
ово друштво“, закључила 
је Љубојевић.
Народни посланик 
Маја Драгојевић-Стојић 
подсјећа да је број од 
22 жене у посланичким 
клупама мањи у односу 
на број мушкараца који 
су посланици, али да се 
нада да ће у перспективи 
да напредује тај број.
„Жене могу много да 
направе не само на 
политичком пољу него 
и генерално и када 
су у питању Влада и 
министарске позиције 
и на свим битним и 
важним функцијама.  
Доста тога се промијенило 
и будући да долазим из 
области медицине,  гдје 

жене умају високе улоге 
и баве се  најозбиљнијим 
гранама медицине,  
н е у р о х и р у р г и ј о м , 
урологијом и свим оним 
гранама гдје раније нису 
биле заступљене,  па 
самим тим  сматрам  да 
имамо велике могућности 
за напретком. Можемо  
да направимо много и 
на политичкој сцени, 
али и уопште када је у 
питању наша Република 
и наш народ-поручила је 
Драгојевић“, Стојић.
Извршна директорица 
Фондације “Удружене 
жене” Бањалука Горица 
Ивић навела је да је 
радионица окупила 
жене које су активне у 
политичком животу у 
Републици Српској. 
„Позвали смо посланице 
Народне скупштине 
Републике Српске 
у новом сазиву које 
су представнице 
различитих политичких 
опција и желимо да се 

боље упознају, као и да 
их упознамо са нашим 
радом и да видимо гдје су 
нам потенцијалне тачке 
сарадње за неки наредни 
период, нека универзална 
питања која су важна за 
жене и дјевојчице без 
обзира у којем дијелу 
Републике Српске живе и 
без  обзира на политичка 
опредјељења.   Желимо 
представити посебне и 
специфичне  потребе за 
које се требамо заједно 
залагати“, истакла је 
Ивић.

Фондација „Удружене 
жене“ Бањалука осно-
вана је  1996. године. 
Од свог оснивања ова 
Фондација ради на 
побољшању положаја 
жена у друштвеном и 
јавном животу као и 
на превенцији и суз-
бијању породичног и 
сваког другог насиља.

Текст: Бојана Мајсторовић

Фондација „Удружене жене“ одржала радионицу на Мраковици.

Радионица на Мраковици

Ања Љубојевић

ЖЕНЕ МОГУ СВЕ

ФЕСТИВАЛ "РАЗИГРАНА МЛАДОСТ" 
ОКУПИО ОКО 540 ФОЛКЛОРАША

У Приједору је одржан 
Међународни фестивал 
фолклора "Разиграна мла-
дост" који је окупио око 
540 младих фолклораша 
из Приједора, Новог Гра-
да, Костајнице, Градишке 
и Бања Луке. Међу 15 кул-
турно-умјетничких друш-
тава која су наступала је и 
КУД “Пискавица”. Секретар 
КУД-а “Пискавица” Мир-
ко Арамбашић истиче да 
овај фестивал који улази у 
трећу деценију постојања 
има велики значаја.„Вели-
ки успјех у данашње врије-
ме је организовати овакве 
ствари које су веома зна-
чајне за развој и очување 
наше културе и традиције 

као и за развој младих 
људи“, каже Арамбашић.
Домаћин фестивала по 20. 
пут било је Српско култур-
но-умјетничко друштво "Др 
Младен Стојановић". Секре-
тар овод СКУД-а Небојша 
Алексић каже да је циљ овог 
окупљања популаризација 
фолклора међу дјецом и 
омладином." Радимо то већ 
20 година и показало се да 
је играње фолклора међу 
младима и даље популар-
но, а посебан значај има 
овај догађај јер је неким од 
најмлађих фолклораша ово 
први јавни наступ", рекао 
је Алексић.Приједорској 
публици поред домаћина, 
представили су се  најм-
лађи фолклораши култур-
но-умјетничких друштава 

"Саничани" из Саничана , 
"Шареница" из Расаваца, 
"Пискавица" из Пискавице, 
, "Душан Пантелић" из Бус-
нова, Фолклорна секција 
" Вретено " из Копривне, " 

Бројаница" из Петрова, " 
Милан Егић " из Брезича-
на, " Уна " из Новог Града, 
"Козара" и " Осман Џафић" 
из Приједора " Поткозарје" 
из Костајнице, " Козара " 

из Козарца " Омарска " из 
Омарске и " Коловит" из 
Градишке. Покровитељ фе-
стивала био је град Прије-
дор.

Текст: Б. Mајсторовић

Фестивал Разиграна младост
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Програм оспособљавања се организујe у 
оквиру пројекта „Креирање и извођење 
програма обуке и преквалификације према 
актуелној потражњи на тржишту рада“ (у 
даљем тексту: Пројекат), који се финансира из 
буџета Града Приједора. Пројекат реализује 
Развојна агенција града Приједора “ПРЕДА” 
у партнерству са Градом Приједором и ЈУ 
Машинска школа Приједор.  

У оквиру пројекта, планирано је 
оспособљавање за оператера на CNC 
машинама за обраду дрвета. Примарна 
циљна група позива су незапослена лица са 
евиденције Завода за запошљавање РС, док ће 
се велика пажња посветити и већ запосленим 
лицима у привредним субјектима, односно 
лицима која су запослена, а желе да промјене 
занимање/посао и која су заинтересована 
за стицање квалификација и вјештина за 
запошљавање на радном мјесту – oператер на 
CNC машинама за обраду дрвета.

У складу с тим, имплементатори Пројекта 
упућују Јавни позив горе наведеним лицима 
да се пријаве за похађање јавно важећег 
програма оспособљавања: Оператер на CNC 
машинама за обраду дрвета.

Програм оспособљавања за оператера на 
CNC машинама за обраду дрвета изводи се 
у складу са Законом о образовању одраслих 
Републике Српске, односно јавно признатим 
програмом објављеним у „Службеном 
гласнику Републике Српске“ бр. 18/14. Програм 
оспособљавања траје 140 часова, од чега 57 
часа теоретске наставе и 83 часа практичне 
наставе.

Теоретска и практична обука ће се обављати у 
просторијама ЈУ Машинска школа Приједор и 
евентуално у локалним предузећима.

По успјешном завршетку програма стиче се 
увјерење о оспособљености које има снагу 
јавне исправе.

Обука ће бити БЕСПЛАТНА за све одабране 
полазнике (кроз пројекат се обезбјеђују 
средства за стручне предаваче, потребни 
материјал за рад, љекарска увјерења и 
осигурања од незгоде на практичном раду).
      
ОПШТИ УСЛОВИ 
Полазник образовања одраслих уписује 
програм ако: 
• има навршених 18 година живота,
• има завршену најмање средњу школу,
• има здравствене и психофизичке 
способности за рад,
• предност при упису (али не и услов) 
имају лица која посједују радно искуство у 
сектору дрвопрераде/производње намјештаја.

ПОТРЕБНА ДОКУМЕНТАЦИЈА
1. Пријава за упис (попуњава  се у школи)
2. Диплома о завршеној средњој школи 
(предност, али не и услов имају лица која су 
стекла звање у струци дрвопрераде)
3. Родни лист
4. Увјерење о незапослености издано од 
стране Завода за запошљавање РС, не старије 
од датума објављивања Јавног позива или 
писмо подршке послодавца за запослена лица 
(осим за лица из категорије студената).

Напомена: Након извршеног одабира, 
примљени полазници ће бити у обавези да 
доставе љекарско увјерење о здравственим 
и психофизичким способностима за рад, 
чије ће трошкове издавања сносити пројекат 
“Креирање и извођење програма обуке и 
преквалификације према актуелној потражњи 
на тржишту рада”.

УПИСНИ РОК
Јавни позив остаје отворен најмање 15 дана 
од дана објављивања у седмичним новинама 
„Козарски Вјесник“, односно до попуне 
планиране групе полазника.

ПРОЦЕДУРА ЗА УПИС
Сва лица која испуњавају услове Јавног 
позива достављају неопходна документа у 
ЈУ Машинска школа Приједор, улица Николе 
Пашића број 4  сваким радним даном од 09:00 
до 13:00 часова за вријеме отвореног Јавног 
позива.

ОДАБИР ПОЛАЗНИКА
Одабир полазника за програме оспособљавања 
ће вршити комисија именована од стране 
директора ЈУ Машинска школа Приједор. 
Планирани број полазника је 12. Ако се на 
Јавни позив пријави више од 12 кандидата, 
Комисија ће приликом избора, узимати у 
обзир степен испуњености услова у погледу 
предходног образовања.

У Приједору, 23.2.2023.године,
Број: 219/23 
                                                                                                                               

ДИРЕКТОР
мр Борислав Којић

Ј А В Н И   П О З И В 
ЗА ПРИЈАВУ ЗА ПОХАЂАЊЕ ПРОГРАМА ОСПОСОБЉАВАЊА ЗА ОПЕРАТЕРА НА CNC МАШИНАМА ЗА 

ОБРАДУ ДРВЕТА

На основу члана 32. Закона о образовању одраслих („Службени гласник Републике Српске“, број 111/2021), члана 19. Статута ЈУ Машинске школе 
Приједор, Рјешења Завода за образовање одраслих РС број 07/5.1/604-323-1/22 од 20.01.2023. године ЈУ Машинска школа Приједор, у оквиру 
пројекта „Креирање и извођење програма обуке и преквалификације према актуелној потражњи на тржишту рада“ објављује:

Мјештани Великог Паланчишта 
и околних села поново су се 
окупили на мјесту некадашње 
сточне пијаце у овом селу. Како 
истичу, тако ће бити све док ова 
пијаца не почне са радом. 
Прошлог петка су им се 
придружили и узгајивачи коња 
из Приједора и околине, с циљем 
да оживи некадашња чувена 
штрапаријада. "Желимо да сточна 
пијаца поново почне са радом 
и да оживе манифестације по 
којима смо били препознатљиви", 
каже Стојан Вучковић, члан 
Иницијативног одбора за 
оживљавање сточне пијаце. 
"Покренули смо иницијативу 
за оживљавање сточне пијаце, 
видјећемо како ће се то даље 
одвијати. Окупљаћемо се на 
овом мјесту да помогнемо 
нашим сељацима, да се нешто 

и прода и да их не уцјењује 
свако", истиче Јасмин Бабић, 
узгајивач коња. 
Подршка мјештанима стиже 
и од предузећа "Комуналне 
услуге" Приједор, које је 
надлежно за рад ове сточне 
пијаце. "По овлашћењу 
директора предузећа 
"Комуналне услуге" дошао 
сам да подржим ову здраву 
акцију и да најавим да ће 
наше предузеће подржати 
сваку здраву акцију коју 
претходно договоримо, 
законски уоквиримо и 
наравно, испоштујемо", 
додаје Радован Ђаковић из 
овог предузећа. 
Мјештани поручују да желе 
да оживе и некадашњи 
илиндански вашар и чувену 
штрапаријаду у овом селу, 
коју планирају да организују 
средином године.

Текст: Мирјана Шодић

Велико Паланчиште

МЈЕШТАНИ ИСТРАЈНИ У НАМЈЕРИ ДА ОЖИВИ 
СТОЧНА ПИЈАЦА

Окупљају се сваког петка на овом мјесту 
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Мјештани Љубије не губе наду да ће 
ово мјесто вратити некадашњи сјај и 
постати поново рударска варошица 

која је некад, у нека боља времена била 
носилац привредних, културних и спортских 
активности у овој регији.
У Љубију је из Санског Моста доселио 1966. 
године Миле Инђић који је читав радни вијек 
одслужио у Руднику жељезне руде „Љубија“.
„Некадашњи „Рудник“ је био јак и стандард 
становника је био добар. Радио сам, 
зарађивао и било је све уреду  док није дошао 
несрећни  рат. Престанком експлоатације 
рудника и сама Љубија је постала „градић“ 
какав раније није био. Промијенила се и 
структура становништва, дошло је доста 
избјеглог и расељеног становништва“, прича 
Инђић.
Истиче да је Љубија лијепо мјесто са 
прилично уређеном инфраструктуром. 
„Људи су запослени у неколико предузећа у 
Приједору и Љубији, али претежно се баве 
експлоатацијом шумских сортимената и 
шумских плодова“, прича он.
Присјећа се да су у Љубији наступали бројни 
познати домаћи и страни умјетници, међу 
којима је и Павароти. Познато је да је у Љубији 
шах играо Боби Фишер. Богата рударска 

варошица градила је Приједор,  а имала 
садржаје због којих су у њој свакодневно 
били Приједорчани, а и Бањалучани.
 „Долазили су сви овдје у Љубију, имали смо 
базен на отвореном. Сваких пола сата ишао 
је аутобус за Приједор. Имали смо вртић 
и Спортско друштво „Рудар“,  гдје су били 
куглаши, стрељаши, рукометаши који су 
били познати. Имали смо и Лимену глазбу 
при Ватрогасном индустријском друштву  и 
ту су радници могли да уче да свирају било 
који инструмент“, каже Инђић и додаје да 
су о Љубији књиге исписане због бројних 
садржаја које је имала.
Да се сачува традиција, култура и врати 
љепота Љубије залажу се чланице Удружења 
жена „Рударка“ које је основано 2011. године. 
Предсједница овог Удружења Весна Шолаја 

прича да су у Удружењу заступљене све три 
нације.
 „Поносни смо на то и скоро да имамо 
једнак број чланица свих националности. 
Израђујемо ручне радове. Помажемо Мјесној 
заједници када су акције чишћења и уређења, 

одржавамо паркове, цвијетњаке. Бавимо се и 
са хуманитарним радом, некоме очистимо, 
помогнемо, дијелимо гардеробу, оно што 
ми можемо, већином смо пензионерке па 
немамо неке финансијске могућности“, каже 
Шолаја.

Ова Љубијанка  истиче да је Љубији 
неопходан Друштвени дом. Наводи да је 
некадашњи Дом неуслован и да због тога 

КОНЦЕРТ 
СТУДЕНАТА 
КАТЕДРЕ ЗА 
ГИТАРУ
Поводом обиљежавања 25. годишњице  по-
стојања Академије Умјетности, Универзите-
та у Бањој Луци у Галерији „Сретен Стојано-
вић" у Приједору представили су се студенти 
Катедре за гитару Емина Кескиновић и Бог-
дан Павловић.
У приједорској Галерији представио се и 
Богдан Павловић из Крагујевца. Он је сту-
дент друге године Академије умјетности у 
класи професорке Наташе Јокић.
„Чуо сам многе лијепе приче о Бањалуци 
и желио сам да видим град. Посрећило ми 
се да будем примљен баш на Академију у 
Бањалуци и врло сам задовољан. Лијепо је, 
Академија одлично ради, стално имамо јав-
не наступе, интернет часове и константну 
сарадњу са другим факултетима што је јако 
битно“, рекао је Павловић.
Поводом обиљежавања годишњице по-
стојања Академије Умјетности, Универзите-
та у Бањој Луци, студенти катедре за гитару 
трећег марта имају наступ у Бањалуци.

Текст: Б. M.

„Козарски вјесник“ у Љубији

НЕ ГУБЕ НАДУ ДА ЋЕ ПОНОВО ОЖИВЈЕТИ РУДАРСКА ВАРОШИЦА

У МЗ ЉУБИЈА ОКО 2.000 
МЈЕШТАНА 

Процјењује се да у МЗ Љубија, која 
обухвата Доњу и Горњу Љубију, Раљаш, 
Бришево и Жуне има око 2.000 мјештана, 
док их је раније било између 4.000 и 5.000.  
Прије рата већи број мјештана Љубије 
био је запослен у Руднику жељезне руде 
„Љубија“. И сада један број њих ради на 
рударским коповима,  јер су запослени 
у компанији „Митал“. У Љубији су и 
предузеће „Елкер“ и Творница експлозива 
ТВЕК које запошљавају значајн број 
мјештана, док један број њих ради у 
текстилном предузећу у Брезичанима код 
Приједора.

Весна Шолаја

Миле Инђић

Љубија

Зграда породичне амбуланте
Богдан Павловић

Текст: Бојана Мајсторовић
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пола истог објекта дијеле Удружење жена 
„Рударка“ , Савјет мјесне заједнице и јавна 
кухиња, док је у другој половине зграде 
породична амбуланта.
„Сва села око Љубије имају Друштвени дом, 
а Љубија нема, док је прије рата имала 

Дом каквог надалеко није било,  али то је 
уништено у рату. Поред Дома неопходно је 
да се уреди електро мрежа. Поставили су 

бетонске бандере, али нису пренијели жице, 
само гледамо хоће ли пасти бандере или жице 
на цесту. Проблем нам је и водоснабдјевање 
и канализација“, прича она.
Шолаја истиче да се урушава канал 
Љубијице,  у коју се испушта канализација и 
да мјештани страхују да ће се због дотрајалог 
канала урушити и цеста. 
Предсједник Савјета мјесне заједнице 
Љубија Горан Праштало каже да је лоше 
стање канала Љубијице проблем који што 
прије треба  ријешити. 
„Разговарали смо са Градском управом и 
Водама Српске и надам се да би у наредном 
периоду могло доћи до реновирања тог 
канала који је еколошка бомба,  јер се 
канализациони отпади из зграда и кућа 
слијевају  у њега“, прича Праштало.
Додаје да  Љубија има доста  мјештана који су 
социјално угрожени,  те да у јавну кухињу по 
оброк свакодневно одлази њих 40. Праштало 
очекује  да ће након покретања рударских 
копова у Љубији бити и значајнијих улагања 
у ово мјесто.
„Ми смо били увијек оптимисти по питању 
покретања рударске производње и дочекали 
смо то. „Митал“ интензивно ради на 
коповима Цигануша, Видрењак, сваки дан су 
ту радници. Ми смо фактички град у малом 
и мислим да ће након покретања старих 
копова у Старој ријеци и Видрењаку бити 
боље“, закључује Праштало.

ГОДИШЊА 
ИЗВЈЕШТАЈНА 
СКУПШТИНА 
ПЕНЗИОНЕРА 
ЧИРКИН ПОЉЕ
Мјесно удружење пензионера Чиркин поље 
одржало је годишњу извјештајну скупшти-
ну. Презентован је извјештај о раду и фина-
сијски извјештај овог удружења за прошлу 
годину. Говорило се и о плановима за 2023.
годину, те о бањско-климатској рехабили-
тацији за пензионере. 
'' У сваком случају смо активни и људи су 
задовољни. Имамо 12 предсједника из 23 
удружења,  5 чланова Управног одбора на 
нивоу града и имамо 2 координатора. Ра-
димо заједно са свима који имају жељу да 
нешто раде, направе, остваре'', истакао је Го-
ран Гороња, предсједник Мјесног удружења 
пензионера Чиркин поље. 
''Мјесно удружење пензионера Чиркин 
Поље је једно од најактивнијих на подручју 
града Приједора и зато  посвећујемо пажњу, 
како овом,  тако и осталим Мјесним удру-
жењима својим присуством и кордина-
цијом'', додао је Слободан Брдар, предсјед-
ник Удружења пензионера града Приједора. 
Мјесно удружење пензионера Чиркин поље 
броји око 700 пензионера.

Текст: В. Н.

„Козарски вјесник“ у Љубији

НЕ ГУБЕ НАДУ ДА ЋЕ ПОНОВО ОЖИВЈЕТИ РУДАРСКА ВАРОШИЦА

ЉУБИЈА НЕКАДА ИМАЛА СРЕДЊУ ШКОЛУ 
Весна Шолаја прича да је Љубија тихо и мирно мјесто , те да у њој нема националних 
превирања и вријеђања. „У Љубији сам рођена и памтим је као један прелијеп градић. 
Љубија је тад имала све, много више него Приједор, чак и Бањалука у то вријеме. Имали 
смо Средњу школу за занате коју су похађали ученици из Санског Моста и Приједора“, каже 
она. Мјештани Љубије кажу да је одлазак младих проблем и овдје. Основна школа „Младен 
Стојановић“ са подручним одјељењима у Равској, Миској глави и Љескарама има око 110 
ђака.

Горан Праштало

Канал Љубијица

Зграда некадашње средње школе
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Право на бесплатан неинвазивни 
пренатални тест у Српској имаће 
жене старије од 35 година, 
труднице које имају препоруку 
генетског савјетовалишта, као и 
будуће мајке које из здравствених 
разлога не могу урадити 
амниоцентезу. 
Фонд здравственог осигурања 
Републике Српске усвојио 
је Програм неинвазивног 
пренаталног тестирања из крви 
труднице.  Овим документом, 
који су будуће мајке чекале 
од прошле јесени када су 
најављени бесплатни тестови, 
утврђени су критеријуми и 
начин остваривања овог права. 
Примјена ће бити могућа након 
што Влада Српске донесе одлуку 
о начину финансирања.
"Ријеч је о могућности која је 
први пут уврштена у пакет 
права обавезног здравственог 
осигурања, које ће у потпуности 
бити финансирано и по томе је 
Српска јединствена у региону 
будући да околне земље не 
финансирају неинвазивне 
пренаталне тестове", истичу у 
Фонду.  
Неинванзивно пренатално 
тестирање је врло једноставно, а 
врши се узорковањем венске крви 
мајке. "Значај неинванзивног 
пренаталног тестирања је 
у томе што релативно рано 
у току трудноће можемо да 
потпуно безбједно, а са виском 
специфичношћу и поузданошћу 
искључимо неке од најчешћих 
генетских аномалија плода, 
односно оних аномалија на 
које се врши тестирање", каже 
др Миљана Станојевић-Анђић, 

специјалиста гинекологије и 
акушерства у Дому здравља 
Приједор. 
Наведеним програмом 
дефинисано је да ће право на 
финансирање пренаталних 
тестова труднице остварити на 
основу упутнице гинеколога 
код кога су регистроване, док 
ће се узорак крви узимати у 

јавним болницама с којима 
Фонд има потписан уговор. 
Болнице ће узорак крви 
достављати Универзитетском 
клиничком центру РС, који ће 
даље просљеђивати  узорак на 
тестирање установи, с којом 
закључе уговор за процедуру 
неинвазивног пренаталног 
тестирања.

Текст: Мирјана Шодић

У пакету права обавезног здравственог осигурања

БЕЗБРИЖНИЈА ТРУДНОЋА УЗ БЕСПЛАТАН 
ПРЕНАТАЛНИ ТЕСТ

ПОДРШКА 
У Фонду здравства кажу да су конкретним мјерама финансирања 
здравствених услуга за труднице протеклих година били подршка 
пронаталитетној политици Српске будући да финансирају три 
покушаја вантјелесне оплодње, те процедуре попут амниоцентезе, 
дабл и трипл тестова и слично.
"Трудницама у потпуности финансирамо здравствену заштиту, 
ослобођене су плаћања партиципације, а сви прегледи у сврху 
планирања породице су у потпуности бесплатни. Осим тога, новим 
законом направљен је још један помак, а то је да се плате за 
вријеме трудничког боловања  рефундирају у износу од 100 одсто", 
подсјетили су из Фонда.

Почео је Васкршњи или Часни пост, који 
претходи највећем хришћанском празнику, 
Васкрсењу Исуса Христа, који се ове године 
прославља 16. априла. Домаћице за своје 
укућане спремају посну трпезу. На столу ће 
бити незаобилазна риба, воће, поврће, те 
посне пите и колачи. 
Богата понуда на Градској тржници, а цијене 
поврћа веће у односу на прошлу годину. И риба 
је на цијени, ипак трговци у рибарницама 
задовољно трљају руке. Кажу, купује колико 
ко може. Традиционално, највише су тражени 
шаран и пастрмка. "Тостолобик нам је шест и 
по КМ живе ваге, шаран 13 КМ и пастрмка 
очишћена 13 КМ, у понуди имамо гирице и 
скушу", каже Далибор Богуновић, трговац у 
рибарници. 
Упркос свему, вјерници се труде да прочисте 
душу и тијело, како то обичаји налажу, кроз 
пост и молитву. "Цијене јесу скочиле, али 
има хране која се може наћи по јефтинијој 
цијени", каже један наш суграђанин. 
Велики пост нас учи покајању, праштању и 
правој молитви, а циљ је да се у миру дочека 
највећи хришћански празник Васкрс, јер 

је вјера у Васкрсење основ хришћанства. 
"Велики пост има за циљ управо то, да се 
преиспитамо, да ојачамо наш карактер, да 
сагледамо нашу савијест у односу на Бога и 
да  кроз овај пост, једно духовно путовање 
дођемо до циља, а тај циљ је Васкрсење 

Христово", каже протонамјесник Драган 
Хрваћанин. 
На Васкрс, 16. априла, у приједорском 
храмовима биће служена Света литургија, а 
вјерници ће на крају седмонедјељног  поста 
приступити Светој тајни причешћа. 

Текст: М. Шодић 

Почео велики Васкршњи пост 

СКУПЉА ПОСНА ТРПЕЗА 

ЗА СУФИНАНСИРАЊЕ 
БОРАВКА ДЈЕЦЕ У 
ПРИВАТНИМ ВРТИЋИ-
МА 250.000 КМ

За суфинансирање боравка дје-
це у приватним предшколским 
установама у градском буџету 
ове године планирано је 250.000 
КМ. 
У приватном вртићу у Приједо-
ру смјештено је око 200 малиша-
на. На иницијативу родитеља, у 
ребаланс буџета града за прош-
лу годину, први пут уврштена је 
ставка за субвенционисање бо-
равка дјеце приватном вртићу, 
који мјесечно кошта 290 КМ. 
Бранка Тривић прича да јој син 
већ три године похађа приватни 
вртић, те да је субвенција сваком 
родитељу веома значајна. "С об-
зиром на раст цијена, то је заиста 
велика ставка у кућном буџету. 
Замислите породицу у којој је 
запослен само један родитељ, а 
имају двоје дјеце у вртићу. Зато 
је ова подршка веома значајна за 
нас родитеље чија дјеца похађају 
приватни вртић", каже Бранка 
Тривић, представник Савјета ро-
дитеља приватне предшколске 
установе. 
Из Градске управе истичу да ће 
ускоро почети исплата субвен-
ција, а родитељи ће као и прошле 
године добијати по 100 КМ. 
"Уговор је потписан, у току је про-
цедура и врло брзо ће кренути ис-
плата субвенција. Врло је значај-
но да истакнемо да је ово једна од 
мјера пронаталитетне политике 
Града Приједора уз оно редовно 
издвајање из буџета града у изно-
су од 3.77 одсто од укупног буџета 
или 2.617.000 КМ за рад Дјечијег 
вртића "Радост", рекла је Оливе-
ра Брдар-Мирковић, начелник 
Одјељења за образовање, здравст-
во и социјалну заштиту, проната-
литетну и демографску политику.

Текст: М.Ш.
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Била је то љубав на први поглед - овим 
ријечима Приједорчанин Раде Чанковић 
описује сусрет с десетогодишњом дјевојчицом 
из Дома за дјецу и омладину без родитељског 
старања "Рада Врањешевић" у Бањалуци, која 
је однедавно постала дио његове породице. 
Он и супруга Дијана нису могли да имају 
дјецу, па су пожељели да усвоје једно. 
Међутим, компликована законска процедура 
их је навела да се одлуче за хранитељство. 
"Фалило нам је дијете у животу. Распитивали 
смо се, јер смо хтјели усвајање, међутим, 
процедура је компликована, чека се дуго, па су 
нам у Центру за социјални рад препоручили 
да покушамо са хранитељством. Дјевојчица 
нам се одмах свидјела, а и ми њој", рекао је 
Чанковић.
У посљедње вријеме, у Приједору је присутан 
пораст хранитеља који су примарно били 
заинтересовани да буду усвојитељи, потврђују 
у приједорском Центру за социјални рад. 
Како кажу, то су породице које су безуспјешно 
покушавале да се остваре као биолошки 
родитељи, па су се одлучили на усвајање. 
"Процес усвојења је доста компликован, 
постоје веома тешко достижни услови и 
препреке које су најчешће на страни дјетета. 
Због тога је усвојење тешко достижно. 
Показало се да су, у посљедње вријеме, управо 
парови који су жељели да буду усвојитељи, 
били најчешћи нови будући хранитељи", 
рекла је Зора Марјановић-Марић, психолог у 
Центру за социјални рад Приједор. "Нама је 
ова категорија посебно драгоцјена зато што 
су то људи који су аутентично мотивисани 
да се брину о дјеци, из властите потребе да 
се инвестирају у дијете, да пруже све оно што 
му је потребно", нагласила је Марјановић-
Марићева.  

Хранитељима припада и накнада за рад те 
накнада трошкова издржавања корисника, 
појашњавају у овој установи. 
"Накнада за рад обрачунава се у износу 25 
одсто од просјечне нето плате, остварене у 

Републици Српској у претходној години, а 
накнада за трошкове издржавања корисника 
обрачунава се у износу од 60 одсто просјечне 
цијене услуга корисника смјештеног 
у установу социјалне заштите чији је 
оснивач Влада РС. У том случају, накнада за 

издржавање трошкова корисника износи 
510 КМ, а за хранитеље који су остварили тај 
статус 796 КМ", објашњава социјална радница 
Мира Вукић.
Највећи страх за хранитеље, потенцијалне 
усвојитеље, који, како кажу у Центру за 
социјални рад Приједор, имају море љубави 
да поклоне дјетету, је шта ће се десити када 
се они емоционално вежу за њега, а оно буде 
враћено у биолошку породицу. 
"Није иста вјероватноћа да се то догоди у 
свим случајевима, различито је од случаја 
до случаја и ми, у зависности од дјетета које 
је препознато и које у том моменту треба да 
се збрине, о тој теми отворено разговарамо. 
Негдје постоји мања, а негдје већа шанса 
да се то догоди, али важно је да смо ми, као 
орган старатељства, увијек на располагању 
и потенцијалним и већ реализованим 
хранитељима", истакла је Зора Марјановић-
Марић. 
Раде Чанковић има и поруку за парове који 
се колебају да постану хранитељи.
"Сваки човјек има у себи племенитост и 
хуманост, само што то не зна показати. Кад 
видите ту дјецу, када их погледате, отопи 
вам се срце. Другачије човјек размишља. 
Једноставно, и ви сте сретни када видите да је 
то дијете сретно", рекао је Чанковић.

Усљед компликоване законске процедуре 
око усвајања дјеце, све више парова који 
не могу да се остваре као родитељи, одлу-
чује да постану хранитељи.

Према подацима Центра за социјални 
рад, тренутно у Приједору имају 31 храни-
тељску породицу, у којима је збринуто 37 
лица, од чега 24 дјеце. Иако је, захваљујући 
промотивним кампањама, у посљедње 
вријеме тај број повећан, и даље постоји 
велика потреба за новим хранитељским 
породицама.

Из приједорског Центра за социјални рад 
позивају грађане да дођу у њихову уста-
нову и информишу се о хранитељству. Та 
улога ће их, како кажу, оплеменити, а љу-
бав и подршка коју пруже као хранитељи, 
вишеструко им се вратити

Текст: Деборах Совиљ

Хранитељски статус у Приједору има 31 породица

ПОТЕНЦИЈАЛНИ УСВОЈИТЕЉИ ПОСТАЈУ ХРАНИТЕЉИ

Чанковић: - Дјечији поглед 
пун љубави, отопи вам срце!Стручњаци Центра за социјални рад на располагању потенцијалним хранитељима

Фото: илустрација



16.  www.kozarski.com TEMA3. март 2023.

Приje двaдeсeтaк гoдинa нa 
пoдручjу Кoзaрцa и ширe 
приjeдoрскe рeгиje вoћaри 

су пoчeли пoдизaти нoвe нaсaдe 
вoћa. У питaњу су углaвнoм 
тaкoзвaнe плeмeнитe сoртe, кoje 
дoнoсe дoбaр принoс, aли и трaжe 
кoнтинуирaн хeмиjски трeтмaн и 
зaштиту. Вoћaр из Кoзaрцa Нихaд 

Фoрић кaжe дa су тo плaнтaжe 
вoћa кoje сe прaктикуjу ширoм 
Eврoпe. „Сaврeмeнo, oднoснo 
нoвo вриjeмe je вeћину вoћaрa 
нaтjeрaлo дa пoдижу интeнзивнe 
вoћaрскe нaсaдe. To су нaсaди 
кaкви сe углaвнoм пoдижу и 
диљeм Eврoпe. Кoнкрeтнo, у 
Њeмaчкoj, Слoвeниjи, Хрвaтскoj, 
Итaлиjи, гдje ми чeстo oдлaзимo 
нa сajмoвe у oбилaзaк њихoвих 
плaнтaжних нaсaдa. To су нaсaди 
кojи су нa oдрeђeн начин вишe 

исплaтиви. Jeднoстaвнo, пoтрeбa 
зa зaрaдoм je дoвeлa људe дa 
пoсaдe нoвe сoртe вoћa“, кaжe 
Фoрић. Oн дoдaje дa сe вoћaри, 
пoгoтoвo мjeштaни рурaлних 
пoдручja, свe вишe oдлучуjу дa 
сaдe и нeкaдaшњe сoртe вoћa кoje 

су билe пoтиснутe из упoтрeбe. „У 
зaдњих нeкoликo гoдинa свe je 
вишe зaхтjeвa нaших вoћaрa и  
нaших сугрaђaнa зa aутoхтoним 
сoртaмa, кoje сви дoбрo пaмтимo 
унaзaд пeдeсeтaк гoдинa. Рaди 
сe o aутoхтoним сoртaмa jaбукe, 
крушкe, брeсквe, кajсиje, вишњe, 
трeшњe,  зaтo штo су људи 
пoстaли oсвjeштeни и знajу дa су 
тo сoртe кoje трaжe мaњи нивo 
зaштитe, приje свeгa трeтирaњa  
хeмиjским срeдствимa. Нo 
мeђутим, тe сoртe људи узимajу 
углaвнoм зa oкућницe, зa 
влaститe пoтрeбe“, истичe Фoрић. 
Стручњaци кaжу дa aутoхтoнe 
сoртe вoћa нису исплaтивe зa 
вeлику индустриjску прoизвoдњу 
и зaрaду, a пoдaци гoвoрe дa их 
свe вишe људи жeли  бaр зa личну 
упoтрeбу,  имa мaњe трeтирaнo и 
здрaвиje вoћe. Aгрoнoм Нинoслaв 
Рaдaкoвић, кojи сe вишe oд двиje 
дeцeниje бaви узгojeм сaдницa, 
пojaшњaвa кoje су прeднoсти 
aутoхтoних сaдницa вoћa. „Oнe 
нe зaхтиjeвajу вeлику aгрo и 
пoмo тeхнику. Maњe рaдa, мaњe 
oдржaвaњa, дугoвjeчниje су и 
рoднe, хвaлa бoгу. Taкoђe, свaкa 
сoртa нoси свoj нeки квaлитeт, 
кao штo je дужинa чувaњa прeкo 
зимe, тaкo дa мoжeмo издвojити 

штo нaрoд oвдje нajвишe 
трaжи приjeдoрску зeлeнику, 
ту нaшу,  кoja сe нajдужe чувa. 
Taкoђe мoгу издвojити сoрту 
будимку, jaбуку кoja истo мoжe  
дo aприлa дa сe чувa. Из гoдинe 
у гoдину свe je вeћa пoтрaжњa 

зa aутoхтoним jaбукaмa кao 
штo су зeлeникe, пeтрoвaчe, 
будимкe, крoмпирушe, кoлaчaрe, 
лeпoцвeткe, мирисaвкe, кoжaрe, 
пoгaчaрe, црвeникe, сaрajкe. 
Aутoхтoнe сoртe су сoртe вoћних 
сaдницa кoje су крoз виjeкoвe 
oбитaвaлe нa нaшим тeрeнимa и 
прeживљaвaлe свa врeмeнa“.

Убрзaни тeмпo живoтa 
и пoтрeбa зa прe-
живљaвaњeм у сaврeмe-
ним услoвимa прoмиjeни-
ли су брojнe нaвикe и нaчин 
рaдa кojи су прaктикoвaли 
нaши прeци. Нoвa врeмeнa, 
измeђу oстaлoг, дoнoсилa 
су и нoвe сoртe вoћa, a oнe 
стaрe, aутoхтoнe, пoлaкo су 
пoтискивaнe пoтрeбoм зa 
бржoм и вeћoм зaрaдoм. 
С oбзирoм дa су прoмjeнe 
живoтних нaвикa и пoтрeбa,  
врeмeнски циклуси кojи сe 
чeстo пoнaвљajу и зaтвaрajу 
круг, у упoтрeбу сe свe вишe 
врaћajу и aутoхтoнe сoртe 
вoћa, пoгoтoвo jaбукe, кao 
крaљицe вoћa. 

AУTOХTOНE СOРTE MНOГO ДУЖE ЖИВE
„Нaмa je у циљу дa oчувaмo трaдициjу и дa прoширимo прoизвoдњу 
aутoхтoних сaдницa,  jeр  су мнoгo oтпoрниje. Aутoхтoнe сoртe нoсe 
мaлo вишe дивљих гeнa и трeбa им мaлo дужи пeриoд дa пoчну дa 
рaђajу, aли имajу дужи живoтни виjeк. Moжeмo имaти стaрe jaбукe 
пo 50-60 гoдинa,  пa чaк и пo стo гoдинa. Aутoхтoнe сaдницe вeћинoм 
су кaлeмљeнe нa дивљим пoдлoгaмa. Tу je кoриjeнoв систeм пунo 
jaчи и вoћкa ћe бити пунo вeћa и издржљивиja. Mи у рaсaднику 
„Вучкoвић“, пoрeд aутoхтoних,  у прoизвoдњи и прoдajи имaмo 
тaкoђe и плeмeнитe сoртe кoje су oтпoрнe нa биљнe бoлeсти и мaњe 
зaхтиjeвajу aгрo и пoмo тeхникe.  To су, измeђу oстaлoг,  jaбукe тoпaз, 
флoринa и пирoс“, кaжe Рaдaкoвић. 

ДУГO ЖИВE, A НE TРEБA ИM ХEMИJA И 
ХЛAДЊAЧA

Нaрoд сe пoлaкo врaћa aутoхтoним сoртaмa вoћa

Текст: Зоран Совиљ

Фoрић – Врaћaмo сe стaрим 
сaдницaмa 

У рaсaднику „Вучкoвић“ и плeмeнитe и aутoхтoнe сoртe вoћa

Рaдaкoвић – Aутoхтoнe сoртe мoгу 
живjeти и стo гoдинa
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Искуствa пoкaзуjу дa сe 
мaлишaни кojи су прoшли 
oдрeђeнe припрeмe мнoгo 
лaкшe снaлaзe у првим дaнимa 
и мjeсeцимa кaдa крeну  у 
шкoлу. Лaкшe будe и њихoвим 
рoдитeљимa, a и учитeљимa 
кojи нe мoрajу дa крeћу oд 

нулe.    Oснoвнa шкoлa „Дeсaнкa 
Maксимoвић“ припрeмну нaстaву 
зa будућe првaчићe oвe гoдинe 
oргaнизoвaћe у пoдручнoj шкoли 
у  Гaрeвцимa. „Припрeмнoм 

нaстaвoм oбухвaћeнa су свa дjeцa 
кoja нису билa интeгрисaнa у 
институциoнaлнo прeдшкoлскo 
вaспитaњe и oбрaзoвaњe. Иaкo 
je трoмjeсeчнa, имa хoлистички 
приступ прeмa свим aспeктимa 
рaзвoja и  сoциjaлизaциjе, oднoснo  
сoциjaлнe и eмoциoнaлнe 
зрeлoсти. Taкoђe jeдну ствaр  
трeбa нaглaсити кoja je вeoмa 
битнa, a тo je игрa и рaзвoj гoвoрa.
Пoсeбнo жeлим дa нaглaсим дa 
je припрeмнa нaстaвa њихoв 
први кoнтaкт сa шкoлoм, сa 
вaспитнo oбрaзoвнoм устaнoвoм 
и пo риjeчимa eминeнтних 
пeдaгoгa, нaглaсиo бих дa je 
шкoлa хрaм знaњa, свjeтлoсти 
и мудрoсти и дa je jaкo битнo 
дa им рaзвиjeмo тaj пoзитивaн 
oднoс прeмa шкoли, рaдним 
нaвикaмa и учeњу. Дoсaдaшњa 
искуствa су вeoмa  пoзитивнa“, 
истичe Вojкaн Кeчaн, пeдaгoг и 
вoдитeљ припрeмнe нaстaвe у 
OШ „Дeсaнкa Maксимoвић“. 
Пoрeд шкoлa, припрeмну нaстaву 
зa будућe ђaкe првaкe oргaнизуjу 
и у вртићимa. Вaспитaчицa 

Свjeтлaнa Смиљaнић Ступaр 
кaжe дa дjeцa кoja нe иду у вртић 
нeмajу прoблeм у припрeмнoj 
нaстaви и дa рaдo прихвaтajу 
прoгрaм кojи ћe им oлaкшaти 
oдлaзaк у нoву срeдину. „Циљ 
прoграмa je првeнствeнo 
сoциjaлизaциja дjeцe, гдje сe oни 
упoзнajу сa eлeмeнтимa пoчeтнoг 
писaњa, тaкoђe мaтeмaтичким 

пojмoвимa. Jeднoм риjeчjу, дa нa 
нeки нaчин стичу рaднe нaвикe 
и дa им oлaкшaмo тaj прeлaзaк 
у шкoлу. Вaжнo je  дa им тo нe 
будe нeкo стрeснo искуствo нeгo 
дa jeднoстaвнo нaстaвe сaмo 
дружeњe и рaд”, кaжe Смиљaнић-
Ступaр. 
 Пoрeд oпрeмe кojу дoбиjу oд 
Mинистaрствa прoсвjeтe и 
културe, Дjeчиjи вртић “Рaдoст” зa 
припрeму будућих првaчићa кojи 
нe иду у oву устaнoву, кoристи 
и влaститe рeсурсe нaмиjeњeнe 
дjeци прeдшкoлскoг узрaстa. 
Oвe гoдинe имaћe 65 мaлишaнa 
кoje ћe припрeмaти зa пoлaзaк у 

шкoлу. Бићe пoдиjeљeни у двиje 
групe и зa шкoлу ћe сe припрeмaти 
рaдним дaнимa oд 16. 00  дo 19. 
00  сaти. “Прoгрaм припрeмe у 
oвoj гoдини прeд пoлaзaк у шкoлу 
зaпрaвo oбухвaтa  дjeцу кoja нису 
билa рaниje oбухвaћeнa нeким 
другим видoм институциoнaлнoг 
вaспитaњa и oбрaзoвaњa, oднoснo 
нису пoхaђaлa вртић. Имajу свe 
услoвe кaквe имajу и дjeцa у 
вртићу,  jeр сe нaлaзe у рaдним 
сaлaмa кoje инaчe кoристe 
вртићкa дjeцa, тaкo дa и сaв други 
мaтeриjaл, oсим oвoг кojи смo 
дoбили из министaрствa, a кojи 
ми рeдoвнo кoристимo у нaшeм 
прoцeсу рaдa им je свaкaкo нa 
рaспoлaгaњу. To je зa њих jaкo 
битнo зaтo штo вртићкa дjeцa, 
oднoснo дjeцa кoja вeћ иду у 
вртић, нaрoчитo oд jaслицa пa дo 
сaмoг прeдшкoлскoг oбрaзoвaњa, 
стичу oдрeђeнe нaвикe и нaучe 
мнoгo тoгa”, нaглaшaвa Taтjaнa 
Брдaр, дирeктoр Дjeчиjeг вртићa 
“Рaдoст”.

Зa мнoгe мaлишaнe пoлaзaк у шкoлу, прoмjeнa срeдинe и нaчинa 
живoтa мoгу бити изузeтнo стрeсни, пoгoтoвo aкo сe приje тoгa 
нису сoциjaлизoвaли крoз бoрaвaк у вртићимa. Дa би oлaкшaли 
рoдитeљимa и њихoвим мaлишaнимa, будућим првaчићимa, Mи-
нистaрствo прoсвjeтe и културe Рeпубликe Српскe свaкe гoдинe 
oбeзбjeђуje срeдствa и шкoлски прибoр зa припрeмну нaстaву, 
кoja сe рeaлизуje у oснoвним шкoлaмa и вртићимa. Зa рoдитeљe и 
мaлишaнe нaстaвa je бeсплaтнa. 

Текст: Зоран Совиљ

Пoчeлa припрeмнa нaстaвa зa будућe првaчићe

СИГУРНИJE ЋE ЗAКOРAЧИTИ У ХРAM ЗНAЊA И MУДРOСTИ

ВEЛИКA ЗAИНTEРEСOВAНOСT ШКOЛA И РOДИTEЉA 
У Aктиву дирeктoрa oснoвних шкoлa кaжу дa je припрeмнa нaстaвa oд вeликoг знaчaja зa мaлишaнe кojи 
нису имaли прилику дa приje тoгa сaзриjeвajу крoз бoрaвaк у вртићимa. „Прoгрaм припрeмe дjeцe прeд 
пoлaзaк у шкoлу трaje дужи низ гoдинa. Финaнсирa гa Mинистaрствo прoсвjeтe и културe и прoгрaм сe 
рeaлизуje у шкoлaмa гдje дjeцa нeмajу мoгућнoст дa пoхaђajу вртић. Свe шкoлe имajу мoгућнoст дa сe кoд 
министaрствa приjaвe зa тaj прoгрaм.  Нa пoдручjу нaшeг aктивa пoкaзaнa je вeликa зaинтeрeсoвaнoст и 
шкoлa и рoдитeљa.Припрeмнa нaстaвa сe oдвиja oд 1. мaртa дo 31. мaja, гдje дjeцa пo три сaтa днeвнo 
бoрaвe у шкoли и уз пoмoћ прoсвjeтних рaдникa припрeмajу сe зa пoлaзaк у први рaзрeд“, кaжe Здрaвкo 
Будимир, прeдсjeдник Aктивa oснoвих шкoлa.

“Дeсaнкa Maксимoвић” чeкa нoвe првaчићe

Кeчaн – Вaжнo je рaзвити пoзитивaн 
oднoс прeмa шкoли

Смиљaнић-Ступaр – Maлишaни сe 
брзo прилaгoдe

Будимир – Свe шкoлe мoгу 
кoнкурисaти

Брдaр – дjeцa у вртићу мнoгo нaучe
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Moгућнoсти и нaучнa дoстигнућa 
звaничнe мeдицинe нaпрeдуjу из 
гoдинe у гoдину и oнa пoстaje свe 
успjeшниja у лиjeчeњу мнoгих 
бoлeсти. Пoрeд мeдицинских 
дoстигнућa, љeкoвитo биљe крoз 
дeцeниje oстaje нeзaoбилaзнo 
пoмoћнo и прeвeнтивнo срeдствo 
зa лиjeчeњe и спрjeчaвaњe рaзних 
бoлeсти. Нa прoплaнцимa Црнe 
Дoлинe Љиљa  Mилетовић бaви 
сe узгojeм љeкoвитoг биљa. Oнa 

кaжe дa сe oд тoгa мoжe живjeти и 
дoдaje дa сe тимe нe мoгу бaвити 
људи кojи нe вoлe прирoду и нe 
уживajу у њoj. „Moжe сe живjeти 
oд прoизвoдњe љeкoвитoг биљa, 
исплaтивo je,  aли трeбa вoљeти. 
Aкo идeш стриктнo нa нeку 
зaрaду, oндa спрeми кoфeр и 
пут Њeмaчкa“, кaтeгoричнa je 
Mилетовић.  Oнa  пojaшњaвa кoje 
љeкoвитo биљe мoжe дa успиjeвa 
нa њeнoj зeмљи и нaглaшaвa дa 
je и бeз узгoja, нaшe пoднeбљe 

бoгaтo сaмoниклим љeкoвитим 
биљeм. „Oнo штo мoja зeмљa 
пoднoси, штo мoja зeмљa трaжи 
jeстe  ехинeцeja, рузмaрин и 
лaвaндa. Пoштo je кoд мeнe мaлo 
пjeскoвитa зeмљa,  мoрaм  дa 
бирaм и дa врсти и квaлитeту 
зeмљe прилaгoдим свoje плaнoвe.  
Tрeбa нaглaсити дa нa нaшeм 
пoдручjу имa jaкo пунo љeкoвитoг 
биљa кoje je сaмoниклo и кoje сe 
мoжe брaти и упoтриjeбити. Tу су 
кaнтaриoн, хajдучкa трaвa, брeзa, 

липa, глoг и мнoгe другe биљкe. 
Mи смo jaкo бoгaти љeкoвитим 
биљeм, сaмo гa трeбa нaћи и 
кoристити, нaрaвнo“. 
Oни кojи гa узгajajaу имajу 
вeликo пoвjeрeњe у љeкoвитo 
биљe. Љиљa Mилетовић смaтрa 
дa сe у прирoди мoжe нaћи лиjeк 
зa свaку бoлeст. „Ja вjeруjeм у 
љeкoвитo биљe. Узeћeмo кao 
примjeр псe и мaчкe. Кaд сe 
рaзбoлe, штa рaдe? Кoпajу зeмљу, 
кoпajу трaву, jeду биљкe. Знaчи, 
тo je oснoвнo чимe сe oни хрaнe 
кaд су бoлeсни. И у нaмa je oстao 
тaj живoтињски инстинкт. Нeкaд 
људи нису пoзнaвaли дoктoрe 
и дoктoри су били jaкo скупи 
и лиjeчили су сe прирoдним 
путeм. Лиjeчили су сe мeлeмимa, 
биљкaмa, чajeвимa. To jeстe  
дугoтрajниjи прoцeс, aли пунo 
eфикaсниjи и jeднoстaвниjи.“ 
Укoликo сe нa пoдручjу Букoвe 
Кoсe, кoja je вaздушнoм линиjoм 
вeoмa близу, oтвoри рудник мркoг 
угљa, Mилетовић кaжe дa ту вишe 
нeћe бити прoизвoдњe љeкoвитoг 
биљa jeр ћe свe бити зaгaђeнo. 
Oнa смaтрa дa би oтвaрaњe 
рудникa угaсилo и свaкaу другу 
врсту пoљoприврeднe пoизвoдњe 
нa тoм пoдручjу.

Сaврeмeни и убрзaни нaчин 
живoтa дoниo je и пoтрeбу зa бр-
зoм прoизвoдњoм хрaнe, кoja 
je кao нeгaтивну пoсљeдицу дo-
ниjeлa и нoвe зaгaђивaчe и хрaнe и 
oкoлинe. Oни кojи имajу врeмeнa, 
вoљe и свиjeсти o знaчajу здрaвoг 
нaчинa живoтa, пoкушaвajу дa  
прирoдним путeм  прoизвeду штo 
вишe хрaнe зa влaститe пoтрeбe. 
Пoвeћaвa сe брoj и oних кojи кao 
дoдaтaк исхрaни кoристe љeкo-
витo биљe,  или гa у oблику љeкo-
витих прeпaрaтa излaжу нa тр-
жишту. 

Текст: Зоран Совиљ

Љeкoвитo биљe кao пoмoћнo срeдствo у лиjeчeњу рaзних бoлeсти

ДEЦEНИJAMA 
КOРAЧA ЗAJEДНO СA 
MEДИЦИНOM 

ЉEКOВИTO БИЉE У ФAРMAЦEУTСКOJ ИНДУСTРИJИ 

И фaрмaцeути свe вишe кoристe љeкoвитo биљe зa прoизвoдњу кoрисних прeпaрaтa. Пoрeд рaзних 
крeмa и других прeпaрaтa нa биљнoj бaзи, ту су и aлтeрнaтивнa срeдствa кoja сe прeпoручуjу кao пoмoћ 
у лиjeчeњу и прeвeнциjи oдрeђeних  бoлeсти. “Дaнaс имaмo вeлики брoj прeпaрaтa нa тржишту кojи 
су биљнoг пoриjeклa, првeнствeнo чajeви, чajнe мjeшaвинe, пoтoм oдрeђeнe тинктурe. Taкoђe имaмo 
вeлики брoj  кoмeрциjaлних прeпaрaтa у виду кaпсулa и тaблeтa кoje у свoм сaстaву сaдржe eкстрaктe 
љeкoвитoг биљa. Oни су сви нa тржишту кao пoмoћнo  љeкoвитo срeдствo, oднoснo дoдaтaк исхрaни 
и мoгу сe кoристити  зa тeрaпиjу или у прeвeнциjи бoлeсти”, нaглaшaвa Жaклинa Maркoвић Шaтaрa, 
мaгистaр фaрмaциje спeциjaлистa.

Милетовић – У прирoди свe имa, сaмo трeбa нaћи и узeти

Maркoвић-Шaтaрa – Вeлики брoj 
прeпaрaтa je биљнoг пoриjeклa
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Бик (21. април – 20. мај)

Ваш недјељни хороскоп вам савјетује да се посветите 
себи. Брига о осталим укућанима и туђим проблемима 
је владала у протеклом периоду, вријеме је да одахнете 
и ослушкујете своје потребе. Ово је идеална недјеља за 
увођење здравих навика, промјена исхране и физичка 
активност вам доносе нову енергију. У љубави су могуће 
ситне размирице, али исход иде у вашу корист. Појачајте 

унос витамина. Најбољи дани биће вам понедељак и субота.

Ован (21. март – 20. април)

Недјељни хороскоп од 27. фебруара до 5. марта 2023. 
године је у знаку монотоније. Жељни сте нових ствари, 
авантуре и дешавања на сваком животном пољу. Ово 
је недјеља када ћете размислити о животном стилу, 
а хороскоп предвиђа да ћете се коначно покренути. 
Поставите приоритете и не плашите се да предузмете 
прве кораке. Пријаће вам надолазеће промјене, нарочито 

када је љубавно поље у питању. Очекујте романтику. Најбољи дани биће вам 
сриједа и петак.

Шкорпија (23. октобар – 21. новембар)

Ово је недјеља када ћете имати вишак енергије, одлично 
ћете се осјећати! Други људи ипак могу да вас избаце из 
такта. Не дозволите да вас неко поремети. Будите склони 
компромису. Слободни, због посла можете да имате 
мање времена, па нећете жељети да улазите у неку нову 
везу. Заузети, са партнером проведите више времена, без 
обзира на обим посла. Хороскоп вас савјетује да у овој 

недјељи што више одмарате. Најбољи дани биће вам уторак и недеља.

Вага (23. септембар – 22. октобар)

Недјељни хороскоп  вам предвиђа недостатак мотивације. 
Тренутно нисте баш добро расположени за посао, не 
ради вам се. Не пропуштајте прилику која може да вам 
се укаже на послу преко неке млађе женске особе. То 
може да вам донесе доста новца у наредном периоду. 
Не причајте другима о својим плановима. Што се 
љубави тиче, статус остаје исти. Најбољи дани биће вам 

понедељак и петак.

Лав (23. јул – 22. август)

Затрпани сте обавезама, али уз добру организацију 
можете све да завршите. Очекују вас неке важне 
одлуке, а породица ће вам у томе бити велика подршка. 
Слободни, обратите пажњу на неку особу која вам се већ 
неко вријеме удвара. Имаћете осјећај да није случајно 
изабрала вас, зато ослушкујте своју интуицију. Крајем 
недјеље вас очекују мањи здравствени проблеми, било би 

добро да одете на превентивне прегледе. Најбољи дани биће вам четвртак и 
недеља.

Водолија (20. јануар – 18. фебруар)

Губите вјеру у себе без разлога и мислите да не можете 
да будете бољи у односу на друге. Олако заборављате све 
успјехе које сте до сада постигли. Вријеме је да се тргнете, 
ово је савршена недјеља да се покренете и вратите ономе 
што ви заиста јесте. Разговарајте са млађом женском 
особом која вјерује у вас. Може додатно да вас мотивише, 
а то вам је у овом тренутку најпотребније. Најбољи дани 

биће вам уторак и субота.

Близанци (21. мај – 20. јун)

На почетку недјеље ће вам се чинити да ништа што се 
дешава нема смисла, али већ за који дан ћете видјети 
да заправо све долази на своје мјесто. Имате превелика 
очекивања од других, због чега бисте могли лако да се 
разочарате. Заузети, избјегавајте свађе око ситница,  јер 
то уноси непотребну тензију у вашу везу. Слободни, ново 
познанство у вама буди сумњу. Нема потребе, опустите се 

и дајте шансу да вам неко приђе. Најбољи дани биће вам петак и недеља.

Стријелац (22. новембар – 21. децембар)

Ваш недјељни хороскоп од 27. фебруара до 5. марта 
2023. године вам предвиђа промјене на послу. Ваша 
репутација се драстично мијења, помак који сте жељели 
се коначно остварује. Помозите члановима породице, 
сада вам се отвара прилика за то. Крајем недјеље вас 
очекују турбуленције на љубавном плану, не инсистирајте 
на инату. Будите искрени и разговарајте са партнером о 

својим потребама и очекивањима. Најбољи дани биће вам субота и недеља.

Девица (23. август – 22. септембар)

Почетак недјеље почиње уобичајено, али већ средином 
крећу занимљива дешавања. Појављују се особе из 
прошлости, бивши партнери или пословни сарадници. 
Бићете на раскрсници, а то значи да вас очекују важне 
одлуке. Хороскоп вас савјетује да све посматрате 
позитивно, промјене које слиједе могу да побољшају ваш 
живот. Викенд ће бити испуњен романтиком, захвалите 

партнеру који тачно зна шта вам је потребно. Најбољи дани биће вам 
сриједа и субота.

Рибе (19. фебруар – 20. март)

Недјељни хороскоп вам савјетује да искористите све 
потенцијале! Почетак недјеље доноси понуду која вам 
је била потребна. Таленат можете лијепо да уновчите, 
важно је да сада не пропустите шансу. У љубави слиједе 
разна дешавања, од романтике до свађе. Послушајте 
партнера који има критике. Ако порадите на њима, 
промјена може само позитивно да утиче на вас. Најбољи 

дани биће вам субота и недеља.

Рак (21. јун – 22. јул)

Недјељни хороскоп вам предвиђа турбуленције на 
љубавном пољу. Схватићете да партнер дуже вријеме 
није искрен према вама, због чега многи Ракови могу 
да се одлуче за прекид емотивног односа. Хороскоп вас 
савјетује да одлуку донесете кад све карте отворите и 
будете искрени до сржи. Није повољна недјеља за велике 
куповине, нарочито ако се односе на аутомобил или 

бијелу технику. Спавајте више. Најбољи дани биће вам уторак и сриједа.

Јарац (22. децембар – 19. јануар)

Неким људима може да смета што све можете сами. 
Зато би било добро да се не доказујете превише, него да 
се потрудите да одрадите обавезе које су приоритетне. 
Имате другачији приступ проблемима, а то другима 
може прилично да засмета. Промјените неке ствари 
које је требало одавно да измјените, битно је да нема 
стагнације. Задовољни сте емотивним стањем, али 

могућа су нова познанства. Најбољи дани биће вам четвртак и петак.

ВЕЛИКИ НЕДЈЕЉНИ ХОРОСКОП
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Позивамо све заинтересоване 
појединце који имају пребивалиште 
на подручју града Приједора, правна 
лица, јавне установе, удружења 
грађана, политичке странке, који 
су пријављени на подручју града 
Приједора, Скупштину града 
и Градоначелника да  могу до 
31.3.2023. године, доставити своје 
приједлоге за додјелу награда и 
признања поводом 16. маја дана 
Града  Приједора . 

Одлуком о наградама и признањима 
града Приједора установљене су 
слиједеће награде и јавна признања:
 
1. Плакета

Плакета града је највише јавно 
признање Града, а додјељује се 
физичким и правним лицима за 
изузетне резултате на подручју 
привреде, науке, културе и техничке 
културе, здравства и социјалне 
заштите, васпитања и образовања, 
спорта, заштите животне 
средине, туризма те других јавних 
дјелатности, запошљавању младих 
и надарених кадрова, пружању 
солидарне-хуманитарне помоћи 
обољелим и слично.

2. Повеља почасног грађанина 
Почасним грађанином Града 

Приједора, може бити проглашено 
физичко лице, држављанин 
Републике Српске, Босне 
и Херцеговине или страни 
држављанин који је својим радом и 
дјеловањем дао значајан допринос 
напретку и ширењу угледа Града.

3. Награда Града
Награда Града додјељује се 
физичком лицу, групи грађана и 
удружењима за посебно вриједне 
резултате који доприносе развоју 
Града у разним подручјима 
стваралаштва.

Предлагачи уз пријаву морају 
поднијети доказ или детаљно 
образложење којим потврђују 
испуњење услова потребних за 
додјелу одређеног признања на 
основу ове Одлуке.

Небраговремене и непотпуне 
пријаве неће се разматрати.

Пријаве доставити на адресу 
Скупштина града Приједора са 
назнаком „Комисији за награде и 
признања“. 
    

ПРЕДСЈЕДНИК КОМИСИЈЕ ЗА 
НАГРАДЕ И ПРИЗНАЊА

                       
Саша Бурсаћ

ЈАВНИ  ПОЗИВ

Број: 01-СЛ/23
Датум: 1.3.2023. године
        
На основу члана 17. Одлуке о наградама и признањима града 
Приједора („Службени гласник града Приједора“ број 3/13), Комисија 
за награде и признања  упућује  

Мода 2000-их се враћа и поново 
нас осваја. Пруге које су се врло 
често носиле само у неком по-
словном, озбиљнијем контексту 
сада се враћају у комбинацији 
са опуштеним изгледом кул дје-
војке.  Дакле, ако желите да бу-
дете у тренду, обавезно набави-
те пругасти комад одјеће. Мада 
провјерите, можда већ имате не-
што у ћошку неког ормана.Пруге 
су идеалне и за ноћни провод, 
али и за канцеларију. Све зави-
си како их искомбинујете. На 
примјер, панталоне са ниским 

струком и џеповима, позивају 
на озбиљност канцеларијског 
окружења. Слично је и са пру-
гастим сукњама. За нешто опуш-
тенији look, идеалне су пругасте 
хаљине у комбинацији са кож-
ном јакном,  или са чарапама и 
дебелим штиклама. Блејзери на 
пруге се могу користити у више 
сврха, а сврху ће одредити про-
порције. Наравно, ако претјерате 
са пругама, онда ћете упадати у 
очи са неукусом. Пруге су поно-
во у моди, али неукус није.

ПРУГЕ СУ ПОНОВО У МОДИ

  КОНКУРС ЗА ПРИЈЕМ У РАДНИ ОДНОС
Расписује конкурс за пријем радника у радни однос:

1. Дипломирани економиста, ВСС    ............................................ 2 извршиоца
2. Економски техничар, ССС  ....................................................... 2 извршиоца
3. Дипломирани инжењер машинства , ВСС  ....................1 извршиоц
4. Дипломирани инжењер технологије, ВСС ......................1 извршиоц
5. Дипломирани инжењер електротехнике, ВСС ...................1  извршиоц

Општи и посебни услови:

-Диплома о стеченој стручној спреми,
-Одговорност и ажурност у раду

Заинтересовани кандидати своје пријаве могу доставити на е-маил 
адресу : info@ekp-elker.com, или путем поште на адресу : 
ЕКП ЕЛКЕР а.д. , Пролетерских бригада бр. 7, 79101 Приједор.
Контакт телефон за информације : 052/237-353.

Конкурс је отворен до попуњавања радних мјеста.

ЕКП ЕЛКЕР а.д Љубија

Директор Горан Шиљеговић.
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I
(1) Позивају  се ученици средњих школа који 
имају пребивалиште на територији града 
Приједора, чија је удаљеност од школе 
више од четири (4) километра, који похађају 
средњу школу која има сједиште на подручју 
града Приједора да се пријаве на јавни позив 
за субвенцију трошкова ђачког превоза. 
Средства за субвенцију одобравају се у 
процентуалном износу од износа мјесечне 
карте. Право на субвенцију имају ученици 
који испуњавају најмање један од сљедећих 
услова:

1. да је ученик дијете без једног родитеља - 
50%,
2. да је ученик дијете чији родитељ има статус 
ратног војног инвалида од I до X категорије 
или  статус цивилне жртве рата или жртве 
ратне тортуре - 50%
3. да у вишечланој породици са троје и више 
дјеце средњу школу похађа најмање једно 
дијете и то: ако је један родитељ незапослен 
- 50%, а ако су оба родитеља незапослена - 
100%,
4. да један родитељ самостално издржава 
дијете - 50%,
5. да је ученик дијете без родитељског 
старања - 100%,
6. да је ученик особа са инвалидитетом и/или 
корисник права на помоћ и његу другог лица 
- 100% и
7. да је ученик дијете из породице чији је 
члан породице корисник сталне новчане 
помоћи или права на помоћ и његу другог 
лица - 100%.

(2) Уколико из једне породице наставу у 
средњој школи похађа више ученика, сви 
једнако остварују права на субвенцију 
ђачког превоза, уз испуњавање претходно 
наведених услова.

II
(1) Уз  захтјев  за  субвенцију ђачког превоза 
потребно  је  приложити  сљедећу      
документацију:

а) потврду о мјесту пребивалишта за ученика,
б) кућну листу,
в) потврду средње школе о редовном упису 
школске године, 
г) потврду о мјесечном износу карте са 
прецизно наведеном километражом, издату 
од стране овлашћеног превозника,
д) доказ да је ученик члан породице са троје 
и више дјеце (родни лист за свако дијете),
ђ) рјешење надлежног органа о породичној-
личној инвалиднини, којим се доказује да је 
ученик дијете ратног војног инвалида од I до 
X категорије, односно рјешење надлежног 
органа о признавању статуса цивилне жртве 
рата или жртве ратне тортуре, којим се 
доказује да је ученик дијете цивилне жртве 
рата или жртве ратне тортуре,

е) увјерење Завода за запошљавање РС - 
филијала Приједор за незапослене чланове 
домаћинства или увјерење Пореске управе 
РС - ПЈ Приједор о оствареним опорезивим 
приходима за посљедња три мјесеца,
ж) увјерење надлежног органа о остваривању 
права из социјалне заштите,
з) увјерење надлежног органа о самосталном 
вршењу родитељске дужности (за самохраног 
родитеља),
и) увјерење надлежног органа да је ученик 
дијете без родитељског старања или умрли 
листови,
ј) доказ о покренутом поступку утврђивања 
обавезе издржавања дјетета од стране 
родитеља или доказ о покренутом 
поступку извршења судске пресуде у дијелу 
издржавања (за самосталног издржаваоца),
к) увјерење надлежног органа којим се 
доказује да је ученик особа са инвалидитетом 
и/или корисник права на помоћ и његу другог 
лица и
л)  фотокопију текућег рачуна.

2) Документација која се прилаже уз захтјев 
мора бити оригинал или овјерена фотокопија, 
изузев фотокопије текућег рачуна.
3) На основу достављене потврде о 
мјесечном износу карте са прецизно 
наведеном километражом, издате од стране 
овлашћеног превозника, обрачунаће се 
износ субвенције трошкова ђачког превоза 
за цијело полугодиште.           

III
Захтјев за субвенцију трошкова ђачког 
превоза доставља се путем поште на адресу: 
Град Приједор, Градска управа, Одјељење за 
образовање, здравство, социјалну заштиту 
и пронаталитетну и демографску политику, 
79102 Приједор, Трг Ослобођења бр.1 
или непосредном предајом на пријемном 
шалтеру Градске управе Приједор. Захтјев 
се може поднијети и путем Е-управе 
Градске управе Приједор (https://euprava.
prijedorgrad.org), с тим да су кандидати, 
који на овај начин аплицирају, у обавези 
да Одјељењу за образовање, здравство, 
социјалну заштиту и пронаталитетну и 
демографску политику, у року од 15 дана, 
доставе доказе о испуњавању услова у 
оригиналу или овјереној фотокопији.  

IV
Рок за подношење пријава је 15 дана 
од дана објављивања Јавног позива на 
званичној интернет страници Града Приједор 
- www.prijedorgrad.org и у седмичном листу 
„Козарски вјесник“. Уколико Јавни позив 
не буде објављен истовремено, рок ће се 
рачунати од дана посљедње објаве.  
     
                                                                                                                                  ГРАДОНАЧЕЛНИК

                Слободан Јавор

Ј А В Н И   П О З И В
за субвенцију трошкова ђачког превоза за ученике средњих школа, у oквиру 

посебних категорија, са подручја града Приједора за друго полугодиште 
школске 2022/2023. године

Број: 02-40-468/23
Датум, 01. март 2023. године

На основу члана 82. став 3. Закона о локалној самоуправи („Службени гласник Републике 
Српске", број: 97/16, 36/19 и 61/21), члана 89. Статута Града Приједор („Службени гласник 
Града Приједор", број: 12/17) и Правилника о субвенцији трошкова ђачког превоза 
(„Службени гласник Града Приједор“, број: 1/23 и 3/23) Градоначелник Града Приједор   
о б ј а в љ у ј е

I
Позивају се ученици средњих школа са подручја града 
Приједора да поднесу захтјев за субвенцију трошкова 
ђачког превоза.

II
Право на субвенцију трошкова ђачког превоза у висини 
од 20% износа мјесечне карте имају ученици који похађају 
средњу школу на подручју града Приједора и који имају 
пребивалиште на подручју града Приједора, а које је од 
школе удаљено више од четири (4) километра. 

III
Ученици који право на субвенцију трошкова ђачког превоза 
остварују на основу Правилника о субвенцији трошкова 
ђачког превоза („Службени гласник Града Приједор“, број: 
1/23 и 3/23) не остварују право на трошкове субвенције по 
овом јавном позиву.

IV
Субвенција трошкова ђачког превоза односи се на период 
другог полугодишта школске 2022/2023. године.

V
Уз захтјев је потребно  приложити сљедећу документацију:

а) потврду о мјесту пребивалишта за ученика,
б) потврду средње школе о редовном упису школске године, 
в) потврду о мјесечном износу карте за један мјесец другог 
полугодишта школске 2022/2023. године, са прецизно 
наведеном километражом, издату од стране овлашћеног 
превозника и
г) фотокопију текућег рачуна на име подносиоца захтјева.
 

VI
Документација која се прилаже уз захтјев мора бити 
оригинал или овјерена фотокопија изузев фотокопије 
текућег рачуна.

VII
Захтјев за субвенцију трошкова ђачког превоза доставља 
се путем поште на адресу: Град Приједор, Градска управа, 
Одјељење за образовање, здравство, социјалну заштиту и 
пронаталитетну и демографску политику, 79102 Приједор, 
Трг Ослобођења бр.1 или непосредном предајом на 
пријемном шалтеру Градске управе Приједор. Захтјев се 
може поднијети и путем Е-управе Градске управе Приједор 
(https://euprava.prijedorgrad.org), с тим да су кандидати, 
који на овај начин аплицирају, у обавези да Одјељењу за 
образовање, здравство, социјалну заштиту и пронаталитетну 
и демографску политику, у року од 15 дана, доставе доказе о 
испуњавању услова у оригиналу или овјереној фотокопији.  

VIII
Рок за подношење пријава је 15 дана од дана објављивања 
Јавног позива на званичној интернет страници Града 
Приједор - www.prijedorgrad.org и у седмичном листу 
„Козарски вјесник“. Уколико Јавни позив не буде објављен 
истовремено, рок ће се рачунати од дана посљедње објаве.

ГРАДОНАЧЕЛНИК                                                                                                                                         
         Слободан Јавор

Ј А В Н И   П О З И В
за субвенцију трошкова ђачког превоза у висини од 
20% од износа мјесечне карте, за друго полугодиште 

2022/2023. године 

Број: 02-40-469/23
 Датум: 01. март 2023. године

На основу члана 82. став 3. Закона о локалној самоуправи 
(„Службени гласник Републике Српске", број: 97/16, 36/19 
и 61/21), члана 89. Статута Града Приједор („Службени 
гласник Града Приједор", број: 12/17) и Одлуке о субвенцији 
ђачког превоза за друго полугодиште 2022/2023. 
године („Службени гласник Града Приједор“, број: 1/23) 
Градоначелник Града Приједор о б ј а в љ у ј е
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ХИТНЕ СЛУЖБЕ
Пoлициja	 122
Хитнa	пoмoћ	 124
Вaтрoгaсци	 123

Информације	1185
Taчнo	вриjeмe	125

САОБРАЋАЈ
Аутобуска	 станица	
052/240-150	
Aутo	 мoтo	 сaвeз	 При-
jeдoр	 052/212-040
Жељезничка	 станица	
052/211-021
Спoртски	 aeрoдрoм	
Уриje	 052/236-429	

К О М У Н А Л Н А 
ПРЕДУЗЕЋА 
Водовод	052/236-600
Топлана	052/231-779	
Електродистрибуција	
052/233-031
Кoмунaлнe	 услугe	
052/237-177

УСТАНОВЕ
Библиотека	 052/211-
324	
Позориште	052/211-116	
Музеј	052/211-334	
Галерија	052/213-305	
Метеоролошка	станица	
052/232-285	
Кино	“Козара”	052/211-
258,	052/211-259	
Градска	 читаоница	
052/211	477
Суд	052/211-420	

МЕДИЈИ	
РTРС	ИTЦ	Приjeдoр	
052/240-200
ИПЦ	Кoзaрски	Вjeсник	
052/234-271
Рaдиo	 Приjeдoр	 052	
911	822
TВ	Приjeдoр	 052/211-

239
<	FREE	>	рaдиo	052/233-
303

ЗДРАВСТВО
Дом	 здравља	 052/231	
288
Болница	052/238-411

АПОТЕКЕ
Aпoтeкa	Кoзaрa	
052/231-202
Aпoтeкa	16.	Maj	
052/242-860
Aпoтeкa	Meдикус	
052/234-160
Aпoтeкa	Уриje	
052/239-130

ТУРИЗАМ
Tуристичкa	 oргaнизa-
циja	
Приjeдoр	052/243-030
Хoтeл	 Приjeдoр	
052/234-220
Moтeл	 <	 Le	 Pont	 >	
052/234-788
Рeстoрaн	 <	 Papa	 Joe	 >	
052/214-494
Рeстoрaн	 Eврoпa	
052/333-123
Рeстoрaн	Рибaрскa	при-
чa	
052/325-510

УСТАНОВЕ
Meтeoрoлoшкa	стaницa	
Приjeдoр	 052/232-
285
Пoштa	 Приjeдoр	
б052/233-980
Oснoвни	Суд	Приjeдoр	
052/211-420
Дjeчиjи	вртић	"Рaдoст"	
052/243-020
Дoм	 пeнзиoнeрa	
052/233-750
Цeнтaр	 зa	 сoциjaлни	
рaд	 052/231-967

Дана	6.3.2023.	навршава	се	30	година	
од	смрти	нашег	оца	и	супруга

РАНКА 
ПЕТКОВИЋА

С	љубављу	и	поштовањем	чувамо	успомену	на	тебе.
Твоји	:	Бојана,	Дејан	и	Радана.

17774

Дана	27.2.2023.	престало	је	да	куца	срце	наше	
драге

ЉИЉАНЕ (Јове) рођ. Иветић  ХРГАР
Твоја	снага,	храброст,	доброта	и	љубав	биће	путоказ	
за	даљи	живот.
Хвала	ти	за	све	мајко!
Воле	те	твоји	Бојан,	Весна	и	унучићи	Иван	и	Петар.
У	 суботу,	 4.3.2023.	 у	 11	 часова	 обиљежићемо	
седмодневни	помен. 17776

Дана	 27.2.2023.	 престало	 је	 да	 куца	 срце	
наше	драге

ЉИЉАНЕ (Јове) рођ. Иветић  
ХРГАР

Драга	наша	Љиљана,
Отишла	си	изненада,	прерано	из	наших	жи-
вота,	 али	 наша	 љубав	 и	 сјећања	 живјеће	
вјечно	са	тобом.
Твоји:	мајка	Нада,	сестра	Мирјана	са	породицом	и	брат	Драшко	са	по-
родицом.

17776

ПРИЈЕДОРСКИ 
ИНФОРМАТОРНА РЕПЕРТОАРУ КИНА КОЗАРА

18:30 20:30

ФОТОГРАФИЈЕ
ЧИТУЉА 
ЧУВАМО
40 ДАНА
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Дана 4.3.2023. навршава се тужна година од смрти 
нашег драгог

МИЛАНА КНЕЖЕВИЋА
У суботу, 4.3.2023. у 10,30 часова дајемо годишњи помен 
на гробљу Цер у Горњим Орловцима.
Позивамо пријатеље, комшије и родбину да нам се 
придруже.
С поштовањем супруга Драгица, син Душко и унук Игор , 
остала родбина. 17762

Дана 24.2.2023. преминула је, а 
сахрањена 27.2.2023.

РОСА  (Сретка) ВОЈНОВИЋ
(1937-2023)

Син Душко и кћерка Наташа са 
породицама.

17750

Дана 8.3.2023. навршава се година 
дана од кад није са нама наш драги

ТОМИСЛАВ МУЊИЗА

Сјећањем ћемо те чувати од заборава.
Твоји најмилији.

17761

Дана 8.3.2023. навршава се шест мјесеци 
од кад нас је заувијек напустила наша драга 

супруга, мајка, бака, сестра и снаха

РАДУНКА (Живојин) ТОПИЋ
(1960-2022)

Не постоји вријеме које доноси заборав, нити 
сјећање у којем тебе нема. Много је лијепих 
успомена због којих ћемо те  вјечно памтити и с 
тобом се поносити. 
Ожалошћени: супруг Митар, синови Обрад 
и Владета са породицама, брат Миладин са 
породицом, сестре: Миланка, Достана, Драгана 
и Ранка са породицама, дјевер Момчило и заова 
Анђа са породицама, пасторке Нада и 
Гордана са породицом. 17773

Дана 8.3.2023. навршава 
се година дана како 

није са нама наша драга 
сестра и тетка

МИЛКА БАНОВИЋ
(1941-2022)

Свакодневно нам 
недостаје твој осмијех, 
твој глас и несаломљиви 
дух. Хвала ти на доброти, снази и подршци коју 
си нам несебично пружала. Заувијек ћемо те 
носити у срцу и мислима.
Твоји: сестре Јела и Милена и брат Душан са 
породицама. 17771

Дана 8.3.2023. навршава 
се тужна година од када 

нас је напустила наша 
мила мајка, бака и сестра

Драга мама, и ова година 
је прошла тихо баш као 
што си нас и ти напустила. Туга је у нашим срцима 
која не пролази . Годишњи помен ћемо давати 
4.3.2023. 
Ожалошћене: кћерке Сњежана  и Сања са 
породицама, брат, сестре, кумови, многобројна 
родбина и комшије. 17771

МИЛКА (Душана) 
БАНОВИЋ

Рођ. Адамовић

Дана 4.3.2023. 
навршавају се двије 

године од смрти

ЧЕДЕ ПАВЛОВИЋА

Заувијек ћеш остати у срцима и мислима оних 
који те воле.
Захвална породица.

17772

Дана 3.3.2023. 
навршавају се двије 
године од како нас је 

напустио

ЧЕДО (Николе) 
ПАВЛОВИЋ

И кад те нема, кад си далеко од очију, наћићу те у 
својој души, у свом срцу.
Воли те твоја кћерка Нада.

17772

Дана 8.3.2023. наврша-
ва се година дана од 
када нас је напустила 
наша драга бака

МИЛКА (Душана) 
БАНОВИЋ

Рођ. Адамовић

Драга наша стара 
мајко, хвала ти за сву 
љубав и доброту коју 
си нам пружила.
Почивај у миру.
Твоји унуци : Алекса, 
Милош, Марко и 
Лука.

17771

МЛАДЕН СРДИЋ
(5.3.1958-
18.8.2022)

Драги мој тајко, срећан 
ти рођендан!
Гдје си да те загрлим и 
кажем : „Само ми буди 
здрав и жив“, а ти мени: 
„Ајде, ајде што не бих 
био“.
Чујем ти глас испред 
куће, видим те на 
семафору како 
прелазиш улицу ... 
Недостајеш ми тајко 
мој, недостаје ми 
мама...
Воли вас ваша Даца.

17775

ЗАХВАЛНА ПОРОДИЦА 
ДОК ЖИВИМО МИ ПОТОМЦИ ЖИВЈЕЋЕТЕ И ВИ

СТАНКО КОС
(1932-2023)

Кћери: Анђелка, Гојко, Драгана, Драгослав, Данијел, Давид, 
Свјетлана, Жељко, Дарио, Ања и Тања
              Савка, Жељко, Дајана и Дамјан
Синови : Мирко, Рада, Срђан, Драгана, Мишо, Арсеније и 
Матеј
                 Винко, Дражана, Ранка, Дејан, Оливера, Богдан, 
Бојана, Борко, Николина и Тодор
Снахе : Рајка, Далибор, Рада, Жељко, Алекса и Јован-пор.пок. 
сина Драгомира
              Миљана, Желимир, Александра, Милица, Александар, 
Бојана, Петар и Јана-пор.пок. сина Млађе.

17749

НЕВЕНА КОС
(1932-2009)
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ЏУДO: ЗЛATO ЗA ЂУРEВИЋEВУ, БРOНЗA  
ЗA БOКAНA

"ПРИЈЕДОР 
СПАРТАК" 
ОБЕЗБИЈЕ-
ДИО УЛАЗНИ-
ЦУ У ПЛЕЈ-ОФ

"TУЗЛA 
СИTИ" 

УБJEДЉИВO 
СAВЛAДAЛA 

"РУДAР"

ПET MEДAЉA ЗA КAРATE КЛУБ "ШOДAН"

Бихaћ je у субoту биo 
дoмaћин пojeдинaчнoг 
првeнствa БиХ у џудoу. 
Нaступилa су 53 клубa, 
сa 280 тaкмичaрa. У 
oвoj кoнкурeнциjи 
нaступиo je и 
приjeдoрски Џудo клуб 
"Кoзaрa Жeљeзничaр", 
сa пeтoрo тaкмичaрa, 
a oсвojили су двиje 
мeдaљe.
Вeснa Ђурђeвић 
oсвojилa je злaтну 
мeдaљу, дoк je Вeљкo Бoкaн биo брoнзaни. 
Oвим рeзултaтoм њих двoje су oствaрили 
плaсмaн нa Бaлкaнствo 
првeнствo, кoje ћe бити 
oдржaнo у Румуниjи.
У Бихaћу су нaступили 
joш и Mилa Гaврaнoвић, 
Сeргej Прeдojeвић и 
Бojaн Бoкaн. Њихoв 
трeнeр, Зoрaн 
Дрaгojeвић зaдoвoљaн 
je пoстигнутим, тe 
oним штo су њeгoви 
тaкмичaри пружили 
нa првeнству, рeкaвши 
дa су свa oчeкивaњa 
испуњeнa.

Кoшaркaши „Приjeдoр 
Спaртaкa“, у дeрбиjу 
шaмпиoнaтa Рeпубликe Српскe, 
рeзултaтoм 95:90 пoбjeдили су 
гoстуjућу екипу „Студeнaт Игoкeе“.
Гости  су oдличнo пoчeли мeч и 
нaкoн десет минутa имaли десет 
кoшeвa предности. У другoj чeтвртини 
Приjeдoрчaни oствaруjу рeзултaт 31:24. Меч 
је преломљен у трећој четвтрини, гје је „Пријејдор 
Спартак“ слaвиo рeзултaтoм 33:23. „Студенти“ су добро 
одиграли финиш меча, али то није било довљоно да кући оду са 
побједом. 
У пoбjeдничкoм тиму нajeфикaсниjи je биo Дрaжић сa 28 кoшeвa, 
чeтири скoкa и aсистeнциje. Пратио га је Стaнкoвић са 17 кoшeвa 
и  десет  aсистeнциja.
Овом побједом приједорски тим осигурао је пласман у плеј-оф 

петог  кола прије краја 
реуларног дијела првенства. 
Али, из „Приједор Спартака“ 
поручују да нема опуштања, 
да ће у свакој утакмици 
пружити свој максимум. 
Већ у суботу. 4. марта, чека 
их гостовање код „Рогатице“, 
са којом тренутно дијеле 
прву позицију.

„Рудaр Приjeдoр" дoживиo je 
пoрaз oд 5:0 oд стрaнe eкипe 

„Tузлa Сити" у првoм мeчу 
чeтвртфинaлa Купa Бoснe и 

Хeрцeгoвинe. Дo првoг гoлa дoмaћa 
eкипa je дoшлa вeћ у 25. минути, и 

тo сa биjeлe тaчкe, a сигурaн извoђaч 
пeнaлa биo je Кузмaнoвић. У 40. минути 

Meхмeдoвић пoгaђa зa 2:0, a прeд сaм крaj 
првoг пoлуврeмeнa кaпитeн "Рудaрa" Пeкиja 

нeсрeћним  aутoгoлoм пoвeћaвa прeднoст прoтивникa. 
У нaстaвку, Кузмaнoвић дaje joш двa гoлa, и пoстaвљa кoнaчних 

5:0. Приjeдoрски тим ниje искoристиo ни прилику прeд сaм крaj 
мeчa, кaд Кoвaчeвић мaши пeнaл. 
Meч су oбиљeжили тeшки услoви 

нa тeрeну и лoшa видљивoст штo je 
пoслиje утaкмицe aпoстрoфирao трeнeр 

"Рудaрa" Бojaн Круљ.
“Приje свeгa чeститaм прoтивнику нa 

зaслужeнoj пoбjeди. A искрeн дa будeм 
нe знaм штa бих вaм рeкao o тoмe кaкo 

сaм видиo сусрeт. Нисaм гa ни видиo 
jeр услoви зa oдигрaвaњe утaкмицe 
нису били aдeквaтни. Нe бих жeлиo 

ништa другo кoмeнтaрисaти, ми смo 
дaли свoj мaксимум и пoтрудићeмo сe 

дa у рeвaншу будeмo бoљи”,рeкao je Круљ 
Рeвaнш сe игрa 15. мaртa у Приjeдoру.

Прoтeклoг викeндa Грaдишкa je билa дoмaћин Првeнствa 
рeгиje “Крajинa” у кaрaтeу зa дjeчиjи узрaст. 

Taмo je нaступиo и Кaрaтe клуб “Шoдaн” 
у кoнкурeнциjи 346 тaкмичaрa из 18 

клубoвa.
Приjeдoрски тим oсвojиo je пeт 

мeдaљa, три злaтнe и двиje 
брoнзaнe. Злaтни су били Taмaрa 

Брeзичaнин, Дaнилo Стaнкoвић 
и Вук Вукић, дoк су брoнзe 

oсвojили Лидиja Брeзичaнин 
и Урoш Рajилић.

У oвoм клубу зaдoвoљни су 
пoстигнутим рeзултaтoм, 
нaрoчитo jeр je у питaњу 

билo квaлификaциoнo 
тaкмичeњe зa 

oдлaзaк нa Првeнствo 
Рeпубликe Српскe зa 

исти узрaст.

Припремио: Зоран Јелић

У Љубљaни je прoтeклoг 
викeндa oдржaнo 14. 
Meђунaрoднo oтвoрeнo 
првeнствo Слoвeниje пoд 

нaзивoм „Слoвeниa 
Oпeн Г1 

2023“.

У jуниoрскoj кoнкурeнциjи 
oд 25 тaкмичaрa БХ 

рeпрeзeнтaтивaц и члaн Тeкwoндo 
Клубa „Љубиja“ Дaнилo Вукoтић oствaриo je свojу 

прву jуниoрску пoбjeду. У првoм кoлу биo je бoљи 
oд 11. нoсиoцa турнира,  a кojи je био трећи нa 

првeнству Њeмaчкe. Но, Вукотића је  у другoм 
кoлу зауставио првaк Вeликe Бритaниje. Треба 

напоменути да је Вукотић у Словенију 
отишао након прележане вирозе, 

тако да није био у стопостотној 
форми.

ДОБАР НАСТУП 
ВУКОТИЋА У СЛОВЕНИЈИ


